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Justering 2 mars 2017, kl. 17:00 
 
 
  

26 Svar på interpellation: Angående kostnader för inhyrd personal i Botkyrka 
kommun (L) 

27 Svar på interpellation: Angående brottslighet i Tullinge (TUP) 

28 Abonnentlån för va-anläggningsavgiften 

29 Årlig ekonomisk ram för att driva exploateringsprojekt 

30 Svar på motion: Återöppna Åvägen som en viktigt alternativ vägförbindelse  
mellan Tullinge och Tumba (L) 

31 Svar på motion: Bevara ängarna och den biologiska mångfalden i Botkyrka (KD) 

32 Svar på motion: Förläng öppettiderna för rådgivning på nyföretagarcentrum (SD) 
 

33 
Svar på motion: Försök med utbyte mellan socialförvaltningen och sociala  
företag (L) 

34 Svar på motion: Utred antalet studie- och yrkesvägledare i grundskolan (SD) 
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35 Svar på motion: Inför en studiedag inom näringslivet för Botkyrka politiker och 
tjänstemän (SD) 

36 Svar på medborgarförslag: Rusta upp vattenkälla vid Adler Salvius 
väg/Önnemovägen 

37 Anmälningsärenden 

38 Avsägelser och fyllnadsval 

39 Nya interpellationer 

40 Nya motioner 

41 Nya medborgarförslag 

42 Enkla frågor 

   
 
 
Inger Ros  Sara Hultqvist 
Kommunfullmäktiges ordförande Sekreterare 
  



 
 

 
 
 
 

Interpellation 
2016-12-15 

 
 
Till kommunstyrelsen ordförande angående kostander för inhyrd personal i Botkyrka 
kommun 
 
I många kommuner är det svårt att få tag i personal inom vissa yrkeskategorier. Botkyrka 
utgör härvidlag inget undantag. Vi vet att det råder brist på lärare, förskolepersonal, 
socialsekreterare, äldreomsorgspersonal osv. För att täcka upp de behov som finns blir man då 
i många fall hänvisad till att hyra in personal från bemanningsföretag. 
 
Enligt en sammanställning i tidningen ”Dagens Samhälle” nr. 42/2016 så kostade inhyrd 
personal Sveriges kommuner under år 2015 1,2 miljarder kronor. Botkyrka kommun är den 
kommun som hade femte högst kostnad för inhyrd personal 2015. Vi lade 28,1 miljoner 
kronor på detta. Dessbättre var kostnadsökningen inte lika stor i Botkyrka under 2015 jämfört 
med 2014 som i många andra kommuner. 3% i Botkyrka, att jämföra med 57% i Stockholm. 
 
Förutom att inhyrd personal kostar mer så blir kontinuiteten sämre, likaså förankringen på 
arbetsplatsen. I längden kan detta leda till sämre service för kommunens invånare. 
 
Nyckeln till att minska andelen inhyrd personal är enligt min och Liberalernas uppfattning att 
satsa på personalens arbetsmiljö. Detta kan ske genom höjda löner, men också genom andra 
förmåner. 
  
Med hänvisning till ovanstående vill jag ställa följande frågor till kommunstyrelsens 
ordförande: 

1. Hur höga beräknas kostnaderna för inhyrd personal i kommunen ha blivit under år 
2016? 

2. Vilka åtgärder avser kommunen att vidta för att minska behovet av inhyrd personal 
såväl på lång sikt som på kort? 

 

 

Lars Johansson (L) 



  
 
 
Kommunfullmäktige        Interpellation
               2017-01-26 
 
Interpellation till kommunstyrelsens ordförande Ebba Östlin (S) angående brottslighet i 
Tullinge 
 
Bilbränder, stölder, skadegörelse och misshandel. Inte sällan är det svarta tidningsrubriker om 
otrygghet och kriminalitet i Norra Botkyrka. Tyvärr riskerar problem i andra kommundelar att 
komma i skuggan av Norra Botkyrka.  
 
Vid ett möte som hölls strax för jul, framkom att ett gäng brottsaktiva ungdomar härjar i de centrala 
delarna av Tullinge. Det rör sig om 7-8 killar i åldern 15-18 år, boende i Tullinge. Flera jämnåriga 
och yngre har råkat ut för dessa ligister. Hot, rån och misshandel har medfört att några ungdomar 
inte vågar sig ut längre. Polisen känner väl till vilka dessa ungdomar är. Risken är uppenbar att 
ungdomarna blir än mer kriminella och övergår till grövre brott om inget görs. Dagens tafatta 
respons på brott riskerar att ha negativ inverkan hos ungdomar på glid.  
 
En strategi för att vända utvecklingen måste vila på flera ben och samarbete mellan olika aktörer. 
Polis, socialtjänst, skola och civilkurage är bara några av svaren. För barn och ungdomar har 
föräldrar givetvis det största ansvaret, men alla föräldrar klarar inte av sin föräldraroll. Dessutom är 
det svårt att anmäla brott på ett snabbt sätt. Till polisens gemensamma nummer 114 14 för icke-
akuta ärenden är det inte ovanligt att man får vänta i 30 minuter i telefonkö.  
 
Mycket av detta ligger utanför kommunens ansvarsområde. Men en av kommunens viktigaste 
uppgifter är att bidra till en trygg och säker vardag. Det finns ett brottsförebyggande råd i Botkyrka 
som består av en politisk styrgrupp under ledning av kommunstyrelsens ordförande Ebba Östlin. 
Eftersom brottsförebyggande arbete spänner över flera av kommunens verksamheter är det 
kommunstyrelsens ordförande som har det övergripande ansvaret. 
 
Vi kan inte tillåta att ett fåtal individer förstör för så många. Den här utvecklingen måste vändas. 
Jag vill därför fråga kommunstyrelsens ordförande följande:  
 
1, Hur ser du på situationen i Tullinge?  
 
2, Vilka insatser har kommunen i samarbete med andra aktörer genomfört för att komma till rätta 
med brottsaktiva ungdomar i Tullinge? 
 
3, Vilka fler åtgärder tänker du vidta för att förhindra att unga människor riskerar att hamna i 
brottslighet och kriminalitet?  
 
4, Vilka konkreta planer och vilken strategi finns i kommunledningen för att få ett tryggare 
Tullinge?  
 
Anders Thorén (TUP) 
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§ 27 
Abonnentlån för va-anläggningsavgiften (KS/2017:58) 
 
Beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige: 

1. Kommunfullmäktige beslutar att lagen om allmänna vattentjänster 
(2016:412) bestämmelser 36 § ska tillämpas i Botkyrka kommun för 
abonnentlån av va-anläggningsavgiften. Beslutet ersätter tidigare  
kommunalt beslut om abonnentlån för va-anläggningsavgift. 
 

2. Beslutet gäller från och med den dag kommunfullmäktiges beslut vinner 
laga kraft. 
 

Sammanfattning 
Enligt vattentjänstlagens 36 § finns möjlighetet för fastighetsägare att  
ansöka om kommunalt lån för att betala anläggningsavgift för vatten och av-
lopp. Detta lån kan beviljas under högst 10 år om följande 3 förutsättningar 
är uppfyllda. Avgiften är betungande med hänsyn till fastighetens ekono-
miska bärkraft och andra omständigheter, att fastighetsägaren begär att av-
giften ska fördelas och att fastighetsägaren ställer godtagbar säkerhet för  
lånet. 

Ansökan om kommunalt va-lån har inte skett på många år och det är när två 
ansökningar inkommer från Eldtomta som skillnaden mellan tidigare  
kommunalt beslut från 2002 och den nya lagstiftningen för vattentjänster 
upptäcks. Fortsatt tillämpning av det äldre beslutet innebär att dagens ränta 
blir 0,5 %. Enligt vattentjänstlagen ska räntan för va-lån vara 2 % över refe-
rensräntan vilket idag blir 1,5 %. Ärenden ska hanteras enligt de beslut som 
gäller vid tidpunkten för registrering av ärendet. 

Tekniska nämnden har behandlat ärendet 2016-12-12, § 130.  
_____   
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§ 130 
Abonnentlån för Va-anläggningsavgiften (TEF/2016:187) 
 
Beslut 
 Tekniska nämnden föreslår kommunfullmäktige att ersätta kommunstyrel-
sens beslut 2002-11-25 med att Va-lån nu ska upprättas enligt Vattentjänst-
lagens bestämmelser 36 §. Rutin skall också tas fram till Kommunlednings-
förvaltningen för att hantera dessa lån. 
 
Sammanfattning 
Enligt vattentjänstlagens 36§ finns möjlighet för fastighetsägare vid betal-
ning av anläggningsavgift för vatten och avlopp att låna avgiften av kom-
munen under viss tid, max 10år om, 
 
1. avgiften är betungande med hänsyn till fastighetens ekonomiska bärkraft 
och andra omständigheter, 
2. fastighetsägaren begär att avgiften skall fördelas, och 
3. fastighetsägaren ställer godtagbar säkerhet. 
Ränta enligt 5 § räntelagen (1975:635) skall betalas på den del av avgiften 
som inte har betalats, från den dag det första delbeloppet förfaller till betal-
ning till dess betalning sker.  
Ansökan om VA-lån har inte skett till kommunen på många år och nu när 
två ansökningar kom från Eldtomta hittade Kommunledningsförvaltningen 
ett Kommunstyrelsebeslut från 2002-11-25 om sänkt ränta. Skulle vi följa 
detta beslut skulle dagens ränta bli 0,5%.  
I samråd med Kommunledningsförvaltningen föreslår vi att ett nytt beslut 
tas där vi återgår till Vattentjänstlagens regler. Enligt Vattentjänstlagen ska 
räntan för VA-lån vara 2% över referensräntan vilket idag blir 1,5%. Samti-
digt föreslås att en ny rutin tas fram till Kommunledningsförvaltningen för 
att hantera dessa lån. 
 
Ärendet 
Tekniska förvaltningen redogör för ärendet i en tjänsteskrivelse daterad 
2016-11-29 
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Tekniska nämnden föreslår kommunfullmäktige att ersätta kommunstyrel-
sens beslut 2002-11-25 med att Va-lån nu ska upprättas enligt Vattentjänst-
lagens bestämmelser 36 §. Rutin skall också tas fram till Kommunlednings-
förvaltningen för att hantera dessa lån. 
 
Sammanfattning 
 
Enligt vattentjänstlagens 36§ finns möjlighet för fastighetsägare vid betal-
ning av anläggningsavgift för vatten och avlopp att låna avgiften av kom-
munen under viss tid, max 10år om, 
 
1. avgiften är betungande med hänsyn till fastighetens ekonomiska bärkraft 
och andra omständigheter, 
2. fastighetsägaren begär att avgiften skall fördelas, och 
3. fastighetsägaren ställer godtagbar säkerhet. 
Ränta enligt 5 § räntelagen (1975:635) skall betalas på den del av avgiften 
som inte har betalats, från den dag det första delbeloppet förfaller till betal-
ning till dess betalning sker.  
Ansökan om VA-lån har inte skett till kommunen på många år och nu när 
två ansökningar kom från Eldtomta hittade Kommunledningsförvaltningen 
ett Kommunstyrelsebeslut från 2002-11-25 om sänkt ränta. Skulle vi följa 
detta beslut skulle dagens ränta bli 0,5%.  
I samråd med Kommunledningsförvaltningen föreslår vi att ett nytt beslut 
tas där vi återgår till Vattentjänstlagens regler. Enligt Vattentjänstlagen ska 
räntan för VA-lån vara 2% över referensräntan vilket idag blir 1,5%. Samti-
digt föreslås att en ny rutin tas fram till Kommunledningsförvaltningen för 
att hantera dessa lån. 
 
 
Ärendet 
Tekniska förvaltningen redogör för ärendet i en tjänsteskrivelse daterad 
2016-11-29 
 
__________ 
 Expedieras till 
 Åsa Engwall 
 Lars Lönnkvist 
 Kommunledningsförvaltningen 
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Tekniska förvaltningen  
VA Avdelningen 

 
Referens 

 
Mottagare 

Lars Lönnkvist 
 
 
 
 
 
 
 

Tekniska nämnden 
 

Abonnentlån för Va-anläggningsavgiften 
Förslag till beslut 
 
Tekniska nämnden föreslår kommunfullmäktige att ersätta kommunstyrelsens 
beslut 2002-11-25 med att Va-lån nu ska upprättas enligt Vattentjänstlagens 
bestämmelser 36 §. Rutin skall också tas fram till Kommunledningsförvalt-
ningen för att hantera dessa lån. 
 
Sammanfattning 
 
Enligt vattentjänstlagens 36§ finns möjlighet för fastighetsägare vid betalning 
av anläggningsavgift för vatten och avlopp att låna avgiften av kommunen 
under viss tid, max 10år om, 
 
1. avgiften är betungande med hänsyn till fastighetens ekonomiska bärkraft 
och andra omständigheter, 
2. fastighetsägaren begär att avgiften skall fördelas, och 
3. fastighetsägaren ställer godtagbar säkerhet. 

Ränta enligt 5 § räntelagen (1975:635) skall betalas på den del av avgiften som 
inte har betalats, från den dag det första delbeloppet förfaller till betalning till 
dess betalning sker.  

Ansökan om VA-lån har inte skett till kommunen på många år och nu när två 
ansökningar kom från Eldtomta hittade Kommunledningsförvaltningen ett 
Kommunstyrelsebeslut från 2002-11-25 om sänkt ränta. Skulle vi följa detta 
beslut skulle dagens ränta bli 0,5%.  

I samråd med Kommunledningsförvaltningen föreslår vi att ett nytt beslut tas 
där vi återgår till Vattentjänstlagens regler. Enligt Vattentjänstlagen ska räntan 
för VA-lån vara 2% över referensräntan vilket idag blir 1,5%. Samtidigt före-
slås att en ny rutin tas fram till Kommunledningsförvaltningen för att hantera 
dessa lån. 
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Åsa Engwall    Lars Lönnkvist 
Teknisk chef    Tf Va-chef 
 
 
Bilaga Protokoll 2002-11-25 
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§ 28 
Årlig ekonomisk ram för att driva exploateringsprojekt 
(KS/2017:101) 
 
Beslut  
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige:  

1. Kommunfullmäktige medger samhällsbyggnadsnämnden en årlig ram 
om 5 miljoner kronor för att kunna driva exploateringsprojekt i  
planeringsskedet.  

 
Sammanfattning 
För att kunna godkänna utjämningsbudgetar (rätt att ligga ute med kostna-
der) för planeringsskedet till exploateringsprojekten, behöver samhälls-
byggnadsnämnden en ekonomisk ram om 5 miljoner kronor, det vill säga att 
nämnden ges rätt att nyttja 5 miljoner kronor som förskott på framtida  
intäkter från till exempel extern part, försäljning av mark med mera, för att 
kunna bedriva exploateringsprojekten i planeringsskedena. Den totala  
budgeten för exploateringsprojekten ska normalt gå minst plus minus noll 
och förhoppningsvis med ett överskott till kommunen. Idag är det kommun-
fullmäktige som medger utjämningsbudget till varje exploateringsprojekt. 
Normalt går idag ramavtal med bilagt plankostnadsavtal och utjämnings-
budget upp samtidigt för beslut hos kommunfullmäktige. Innan beslutande-
rätten även överförts gällande ramavtal för exploateringsprojekten, under-
lättas alla exploateringsprojekt som kommunen driver i egen regi av denna 
ekonomiska ram, till exempel framtagande av områden för villatomter och 
industrimark.  

Samhällsbyggnadsnämnden har behandlat ärendet 2017-01-24, § 8.  
____   
 
Expedieras till 
Kommunfullmäktige 

 

 



  PROTOKOLLSUTDRAG 1[2] 

Samhällsbyggnadsnämnden 
 2017-01-24 Dnr sbf/2016:482  
 

 

  
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

 
§ 8 
Årlig ekonomisk ram för att driva exploateringsprojekt 
(sbf/2016:482) 

 
Beslut 
Samhällsbyggnadsnämndens förslag till kommunstyrelsen: 
 
Kommunstyrelsen godkänner förslaget och föreslår kommunfullmäktige: 
 
att samhällsbyggnadsnämnden får en årlig ram om 5 miljoner kronor för att 
kunna driva exploateringsprojekt i planeringsskedet. 
 
Sammanfattning 
För att kunna godkänna utjämningsbudgetar (rätt att ligga ute med kostna-
der) för planeringsskedet till exploateringsprojekten behöver samhällsbygg-
nadsnämndenen en ekonomisk ram om 5 miljoner kronor, dvs nämnden får 
en rätt att nyttja 5 miljoner kronor som förskott på framtida intäkter från tex 
extern part, försäljning av mark etc. för att kunna bedriva exploateringspro-
jekten i planeringsskedena. Den totala budgeten för exploateringsprojekten 
ska normalt gå minst plus minus noll och förhoppningsvis med ett överskott 
till kommunen. Idag är det kommunfullmäktige som medger utjämningsbud-
get till varje exploateringsprojekt. Normalt går idag Ramavtal med bilagt 
plankostnadsavtal och utjämningsbudet upp samtidigt för beslut hos kom-
munfullmäktige. Innan beslutanderätten även överförts berörande Ramavtal 
för exploateringsprojekten, underlättas alla exploateringsprojekt som kom-
munen driver i egen regi av denna ekonomiska ram, tex framtagande av om-
råden för villatomter och industrimark.  
  

       Ärendet 
       Samhällsbyggnadsförvaltningens tjänsteskrivelse, daterad 2017-01-13, utgör    
       underlag för beslutet. 
       ________ 
       Expedieras till 
       Kommunledningsförvaltningen 
       Antonio Ameijenda 
       Sara Hagelin 
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Samhällsbyggnadsförvaltningen  
Mark- och exploatering 

 
Referens 

 
Mottagare 

Sara Hagelin 
 
 
 
 
 

Samhällsbyggnadsnämnden 
 

 
Årlig ekonomisk ram för att driva exploateringsprojekt 

 
Förslag till beslut 
Samhällsbyggnadsnämndens förslag till kommunstyrelsen: 
 
Kommunstyrelsen godkänner förslaget och föreslår kommunfullmäktige: 

 
- att Samhällsbyggnadsnämnden får en årlig ram om 5 miljoner kronor för att 

kunna driva exploateringsprojekt i planeringsskedet 
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Sammanfattning 
För att kunna godkänna utjämningsbudgetar (rätt att ligga ute med kostnader) för planeringsske-
det till exploateringsprojekten behöver samhällsbyggnadsnämndenen en ekonomisk ram om 5 
miljoner kronor, dvs nämnden får en rätt att nyttja 5 miljoner kronor som förskott på framtida in-
täkter från tex extern part, försäljning av mark etc. för att kunna bedriva exploateringsprojekten i 
planeringsskedena. Den totala budgeten för exploateringsprojekten ska normalt gå minst plus mi-
nus noll och förhoppningsvis med ett överskott till kommunen. Idag är det kommunfullmäktige 
som medger utjämningsbudget till varje exploateringsprojekt. Normalt går idag Ramavtal med 
bilagt plankostnadsavtal och utjämningsbudet upp samtidigt för beslut hos kommunfullmäktige. 
Innan beslutanderätten även överförts berörande Ramavtal för exploateringsprojekten, underlät-
tas alla exploateringsprojekt som kommunen driver i egen regi av denna ekonomiska ram, tex 
framtagande av områden för villatomter och industrimark.  
  
Bakgrund 
Idag är det kommunfullmäktige som medger utjämningsbudget till varje exploateringsprojekt. 
Vanligtvis går idag beslut om Ramavtal, med ett plankostnadsavtal som bilaga, och utjämnings-
budget upp samtidigt till beslut hos kommunfullmäktige. Innan beslutanderätten även överförts 
berörande Ramavtal för exploateringsprojekten, underlättas alla exploateringsprojekt som kom-
munen driver i egen regi av denna ekonomiska ram, tex framtagande av områden för villatomter 
och industrimark.  
 
För att underlätta beslutsprocessen för godkännande av utjämningsbudgetar i planeringsskedet 
för exploateringsprojekten behöver samhällsbyggnadsnämnden en ram om 5 miljoner kronor, 
dvs nämnden får rätt att nyttja 5 miljoner kronor som förskott på framtida intäkter från exempel-
vis en extern part, försäljning av mark mm för att kunna bedriva exploateringsprojekten i plane-
ringsskedena. Syftet med den ekomoniska ramen är att samhällsbyggnadsnämnden ska kunna ge 
exploateringsprojekten en utjämningsbudget för planeringsfasen och vi får en snabbare beslutan-
deprocess för denna del.  
 
Utjämningsbudget: Under planeringsfasen (dvs framtagandet av en detaljplan) behöver man för 
exploateringsprojekten få en utjämningsbudget, dvs en möjlighet att kunna ligga ute med pengar 
under en viss tid av projektet. Den totala budgeten för ett exploateringsprojekt bör minst gå plus 
minus noll och förhoppningsvis med en nettointäkt till kommunen. Intäkterna kommer dock först 
mot slutet av projektet. I de flesta exploateringsprojekt har man en exploatör eller annan motpart 
som genom ett plankostnadsavtal åtar sig att stå för kostnaderna för detaljplanen och tillkomande 
utredningar. Ofta kan det bli en tidsfördröjning mellan att vi får fakturan och till att motparten 
ska betala, vilket gör att projektet behöver ligga ute med pengar. I andra exploateringsprojekt har 
man ingen motpart, tex där vi tar fram nya områden för industrimark och villatomter. I dessa fall 
ligger kommunen ute med alla kostnader fram till att vi kan börja sälja detaljplanerad mark. Net-
toresultatet blir förhoppningsvis en intäkt men vi behöver pengar för att kunna driva projektet 
från start till detaljplanerad mark. Kort sagt behöver vi en utjämningsbudget för att kunna starta 
alla nya exploateringsprojekt.  
 
Ramavtal, med ett plankostnadsavtal som bilaga, och beslut om en utjämningsbudget för plane-
ringsfasen för exploateringsprojekt bör normalt gå upp samtidigt för beslut. För att underlätta 
hela denna beslutsprocess behöver även beslutanderätten för Ramavtal övergå till samhällsbygg-
nadsnämnden. Ramavtal och utjämningsbudget för planeringsfasen hör ihop.  



BOTKYRKA KOMMUN 
Samhällsbyggnadsförvaltningen 
Mark- och exploatering 

TJÄNSTESKRIVELSE   
 
2016-12-21 

3 [3] 
 
 

 

 

 
I en kommande översyn av reglemente, delegering mm för SBN (i enlighet med de uppdrag 
samhällsbyggnads- och kommunstyrelseförvaltningen fått i tjänsteskrivelsen för Mål och budget 
2017) kommer att se över hela denna beslutsprocess.  

 
 
 

Inga-Lill Segnestam  Antonio Ameijenda  
Samhällsbyggnadschef  Mark- och exploateringschef
  
 
 
 
 
 
 
 
 
_________ 
Expedieras till 
Inga-Lill Segnestam, Samhällsbyggnadsförvaltningen 
Antonio Ameijenda, Samhällsbyggnadsförvaltningen 
Sara Hagelin, Samhällsbyggnadsförvaltningen 
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§ 29 
Svar på motion: Återöppna Åvägen som en viktig alternativ 
vägförbindelse mellan Tullinge och Tumba (L) 
(KS/2015:619) 
 
Beslut  
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige:  

1. Kommunfullmäktige anser motionen vara besvarad.  
 

Reservationer  
Samtliga ledamöter för (M) och Stefan Dayne (KD) reserverar sig mot  
beslutet till förmån för egna yrkanden.  

Ärendet  
Lars Johansson (L) och Karin Pilsäter (L) har vid kommunfullmäktiges 
sammanträde 2015-09-24, § 140 lämnat en motion: Återöppna Åvägen som 
en viktig alternativ vägförbindelse mellan Tullinge och Tumba. Motionärer-
na ser ett behov av att så snabbt som möjligt lägga fram ett politiskt uppdrag 
med syfte att hitta en alternativ vägförbindelse mellan Tullinge och Tumba, 
inte minst med tanke på vägraset i slänten ner mot Tullingesjön år 2014. 
Trafikverkets långvariga arbete med resulterande trafikstockningar påvisar 
behovet ytterligare. Stockholm och Botkyrka växer, och alla nya invånare i 
regionen behöver kunna förflytta sig, ett gammalt vägnät som tidigare 
räckte, räcker inte idag. Med anledning av ovan föreslår motionärerna att 
kommunen tillsammans med DeLaval utreder förutsättningarna för hur en 
alternativ vägförbindelse mellan Tullinge och Tumba genom Hamradalen 
kan komma till stånd.  

Samhällsbyggnadsnämnden har behandlat ärendet 2016-05-10, § 163.  

Kommunledningsförvaltningen redogör för ärendet i en tjänsteskrivelse 
2016-01-23.   
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Kommunstyrelsen 

 2017-02-06 Dnr  KS/2015:619 
 

Motivering 
Utvecklingen av centrala Tumba och kopplingen mellan våra stadsdelar är 
en mycket viktig fråga för den rödgröna kommunledningen. Med målet om 
att bygga 4000 nya bostäder på fyra år kommer Botkyrkastaden växa fram 
och Botkyrka blir åter nytt.  

I den utvecklingen, är centrala Tumba mycket viktig. Idag är Åvägen farlig 
att föra motortrafik på. Motionärerna önskar att utreda möjligheten till att 
öppna Åvägen igen.  

Kopplingen mellan Tumba och Tullinge är mycket viktig för kommunens 
utveckling. Dock ser vi inte i nuläget Åvägen som ett alternativ eller  
komplement till Huddingevägen. Att återöppna Åvägen kräver omfattande 
förstärkningsarbeten till en hög kostnad som inte är rimlig i förhållande till 
nyttan ur trafiksynpunkt. 

Vid planering av nya bostäder och eventuell exploatering av området kring 
Delaval kommer självfallet Åvägen och dess funktion att åter övervägas.  

Yrkanden  
Jimmy Baker (M) och Stefan Dayne (KD) yrkar bifall till motionen.  

Särskilt yttrande 
Lars Johansson (L) lämnar ett särskilt yttrande, bilaga.   

Propositionsordning  
Ordföranden ställer ordförandeförslaget mot Jimmy Bakers (M) och Stefan 
Daynes (KD) bifallsyrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar i  
enlighet med ordförandeförslaget.  
_____   
 
Expedieras till: 
Kommunfullmäktige 

 

 
 
 



 
 
 
SÄRSKILT YTTRANDE 2017-02-06 

 
 
Ärende 29:  Svar på motion: Återöppna Åvägen som en viktig alternativ vägförbindelse mellan 
Tullinge och Tumba (L)  
 
Om jag hade haft yrkanderätt hade jag yrkat bifall till motionen 
 
Det viktigaste skälet för vår motion framgår redan av vår rubrik. ”Återöppna Åvägen som en 
viktig alternativ vägförbindelse mellan Tullinge och Tumba”. I motiveringen för att man säger 
sig ha besvarat motionen sägs det ”Utvecklingen av centrala Tumba och kopplingen mellan 
våra stadsdelar är en mycket viktig fråga för den rödgröna kommunledningen.”. Med detta 
bekräftas egentligen också behovet av att säkra denna vägförbindelse.  
Men sedan kommer den alltför vanliga reflexen från den rödgröna kommunledningen. Det är i 
och för sig viktig – men inte nu. 
Man fortsätter sedan med påpekandet att man i nuläget inte ser Åvägen som ett alternativ 
eller komplement till Huddingevägen. – Men vilket annat alternativ har man? 
Kommunen har under lång tid trott att den alternativa vägen skulle vara en ”Förbifart 
Tullinge”, men nu borde väl även en optimistisk rödgrön kommunledning inse, att denna väg 
inte kan realiseras på årtionden – om någonsin. Trafikverket själv säger numera även 
offentligt att vägsnutten man kommer att bygga skulle vara ”Infart Riksten”. 
Behovet av en förstärkt trafikkapacitet mellan Tullinge och Tumba ska också ses i det 
perspektivet av att den befintliga bron vid Hamra på Huddingevägen måste bytas ut då den 
helt enkelt är i dåligt skick. Ett brobyte kommer att ta flera år att göra och under tiden kommer 
kapaciteten på Huddingevägen att bli än sämre. Detta är ytterligare ett skäl att återöppna 
Åvägen. Dessutom finns det också miljövinster på att öppna Åvägen då vägen mellan 
Tullinge och Norra Botkyrka blir avsevärt kortare. 
Varför vill inte kommunledningen ta sitt ansvar för infrastrukturen som enligt den egna 
uppfattningen ”är mycket viktig för kommunens utveckling”.  
 
Lars Johansson (L) 
 
 



 

 
 
 
 
 
     Motion 
     15-09-24 
 
Återöppna Åvägen som en viktig alternativ vägförbindelse mellan Tullinge och Tumba 

Förslag till beslut 

att kommunen tar initiativ att tillsammans med DeLaval utreda förutsättningarna för hur en 
alternativ vägförbindelse mellan Tullinge och Tumba genom Hamradalen kan komma till 
stånd. 

 
Motivering 

 
Tekniska nämndens majoritet i Botkyrka i juni 2003 att under en period av högst två år stänga 
av Åvägen för motorfordon på delen mellan Hamra gårds väg och Hamringevägen. 
Avstängningen genomfördes sedan från och med november 2003. Folkpartiet lyckades 
tyvärr inte att avstyra detta beslut. 
 
Under 2003 beslutade dessutom Kommunstyrelsen att ett detaljplaneförslag för gator och 
gång- och cykelvägar i Hamradalen mellan Hågelbyvägen och Huddingevägen skulle tas 
fram. Detta som en konsekvens för den då planerade bostadsbebyggelsen av ”Sjöudden”, vid 
”vita villorna” intill Tullingesjön. Tanken var att man i detta arbete kunde hitta en lösning på 
för hur en ny alternativ väg mellan Tullinge och Tumba kunde dras i närområdet till den 
befintliga Åvägen. 
 
Sedan dess har det gått 12 år och markägaren (DeLaval) har sedan en längre tid tillbaka ändrat 
sitt ställningstagande till projektet ”Sjöudden”. Detaljplaneuppdraget är numera avskrivet och 
därmed tankarna på en ny alternativ vägförbindelse mellan Tullinge och Tumba. 
 
Det är nu viktigt att så snabbt som möjligt lägga fram ett nytt uppdrag för att hitta en 
alternativ vägförbindelse mellan Tullinge och Tumba.  
 



Förra årets vägras i slänten ner mot Tullingesjön, samt Trafikverkets långvariga arbete och de 
av detta resulterande trafikstockningarna, visar att det är inte är rimligt att vi bara har en enda 
vägförbindelse mellan Tullinge och Tumba.  
 
Vad skulle t ex hända om något liknande hände på Tumbasidan av avfarten till Åvägen 
Hur blir det när vägverket åter uppta sitt arbete med en cykelväg mellan Tullinge och Tumba? 
Hur blir det när vägen blir avstängd när man vid Skyttbrink ska byta ut bron över järnvägen? 
 
Även utan trafikhinder är trafikflödet idag så stor att bilarna vid vissa tider måste köa ändå 
från Flemingsberg genom Tullinge till Tumba.  
 
Trafikflödet ökar hela tiden och det är inte hållbart att sätta sin tro på lösningar av detta 
problem genom ökad kollektivtrafik, cykling och en ”Förbifart Tullinge” som kan komma till 
stånd långt in på framtiden – om överhuvudtaget. 
 
Storstockholm och Botkyrka växer snabbt och alla de nya invånarna i vår region behöver 
förflytta sig, samtidigt som det  måste finnas en tillförlitlig varudistribution och service. Till 
detta duger tyvärr inte ett gammalt vägnät som räckte för ett fåtal. Folkpartiet vill att ett ökad 
bostadsbyggande går hand i hand med en motsvarande utveckling av infrastrukturen. 
 
Mot den bakgrunden anser vi att kommunen bör ta initiativ att tillsammans med DeLaval 
utreda förutsättningarna för hur en alternativ vägförbindelse mellan Tullinge och Tumba 
genom Hamradalen kan komma till stånd. 
 
 
Lars Johansson (FP)   Karin Pilsäter (FP) 
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Referens Mottagare 
Erika Rönnestig  
 
 
 
 
 
 
 

Kommunstyrelsen  
 
 
 
 
 

Motion - Återöppna Åvägen som en viktig alternativ väg-
förbindelse mellan Tullinge och Tumba (L)  
 
Ärendet  
Lars Johansson (L) och Karin Pilsäter (L) har vid kommunfullmäktiges 
sammanträde 2015-09-24, § 140 lämnat en motion: Återöppna Åvägen som 
en viktig alternativ vägförbindelse mellan Tullinge och Tumba. Motionärer-
na ser ett behov av att så snabbt som möjligt lägga fram ett politiskt uppdrag 
med syfte att hitta en alternativ vägförbindelse mellan Tullinge och Tumba, 
inte minst med tanke på vägraset i slänten ner mot Tullingesjön år 2014. 
Trafikverkets långvariga arbete med resulterande trafikstockningar påvisar 
behovet ytterligare. Stockholm och Botkyrka växer, och alla nya invånare i 
regionen behöver kunna förflytta sig, ett gammalt vägnät som tidigare 
räckte, räcker inte idag. Med anledning av ovan föreslår motionärerna att 
kommunen tillsammans med DeLaval utreder förutsättningarna för hur en 
alternativ vägförbindelse mellan Tullinge och Tumba genom Hamradalen 
kan komma till stånd.  
 
Samhällsbyggnadsnämnden har behandlat ärendet 2016-05-10, § 163.  
 
Sammanfattning 
Samhällsbyggnadsnämnden anser motionen vara besvarad. På grund av geo-
tekniska problem och den rasrisk som föreligger, är Åvägen sedan några år 
tillbaka stängd för biltrafik, men öppen för gång- och cykeltrafik. För att 
Åvägen ska vara ett realistiskt alternativ till Huddingevägen krävs en upp-
rustning samt en breddning av vägen, inklusive ombyggnad av korsningar. 
Trafikverket, som genomfört en utredning av kostnader, uppskattar kostna-
den för arbetet till 19 miljoner kronor. I den bemärkelsen kan utredningen 
som motionärerna önskar ses som genomförd.  
 
 
Jakob Etaat  
Kanslichef  
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§ 163 
Yttrande över motion om att återöppna Åvägen som en vik-
tig alternativ vägförbindelse mellan Tullinge och Tumba 
(sbf/2015:377) 

 
Beslut 
Samhällsbyggnadsnämndens förslag till kommunfullmäktige: 
 
Motionen anses besvarad. 
 
Jimmy Baker (M), Benny Ferdinandsson (L) och Per Börjel (TUP) reserve-
rar sig mot beslutet. 
 
Sammanfattning 
Åvägen är sedan några år tillbaka stängd för biltrafik, men öppen för gång- 
och cykeltrafik via en befintlig gång- och cykelväg. Anledningen till detta 
är de geotekniska problem som finns med vägen och därmed den rasrisk 
som föreligger. 
 
Om Åvägen ska bli ett realistiskt alternativ till Huddingevägen krävs därför 
en upprustning och en breddning av vägen, inklusive ombyggnad av kors-
ningar. Trafikverket har genomfört en utredning av vad detta skulle komma 
att kosta och har då kommit fram till summan 19 mnkr. Den utredning som 
motionärerna önskar är således redan genomförd och kan ligga till grund för 
framtida beslut.    
 
Ärendet 
Samhällsbyggnadsnämnden har fått i uppdrag att yttra sig över en motion 
om att återöppna Åvägen. I motionen yrkas att kommunen ska ta initiativ 
till att, tillsammans med DeLaval, utreda förutsättningarna för hur en alter-
nativ vägförbindelse mellan Tullinge och Tumba genom Hamradalen kan 
komma till stånd.  
 
Samhällsbyggnadsförvaltningens tjänsteskrivelse, daterad 2016-04-26, ut-
gör underlag för beslutet. 
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 2016-05-17 Dnr sbf/2015:377 
 

 
Yrkande 
Benny Ferdinandsson (L) yrkar att förslag till kommunfullmäktige är att bi-
falla motionen. Jimmy Baker (M) och Per Börjel (TUP) yrkar också bifall 
till motionen.  
 
Proposition 
Ordföranden ställer proposition mellan yrkandena att bifalla motionen och 
sitt eget förslag till kommunfullmäktige att motionen anses besvarad. Ord-
föranden finner att samhällsbyggnadsnämnden beslutar enligt ordförandens 
förslag. 
________ 
Expedieras till 
Kommunfullmäktige 
Ulrika Persson 
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Referens Mottagare 
Olov Lindquist  
 
 
 
 
 
 
 

Samhällsbyggnadsnämnden  
 
 
 
 
 

Yttrande över motion om att återöppna Åvägen som en vik-
tig alternativ vägförbindelse mellan Tullinge och Tumba   
 
Förslag till beslut 
Samhällsbyggnadsnämndens förslag till kommunfullmäktige: 
 
Motionen anses besvarad. 
 
Ärendet 
Samhällsbyggnadsnämnden har fått i uppdrag att yttra sig över en motion 
om att återöppna Åvägen. I motionen yrkas att kommunen ska ta initiativ 
till att, tillsammans med DeLaval, utreda förutsättningarna för hur en alter-
nativ vägförbindelse mellan Tullinge och Tumba genom Hamradalen kan 
komma till stånd.  
 
Yttrande 
Motionärerna yrkar att kommunen, tillsammans med DeLaval, ska utreda 
förutsättningarna för en alternativ förbindelse mellan Tullinge och Tumba. 
Samhällsbyggnadsförvaltningen konstaterar att det inte finns någon annan 
alternativ förbindelse än Åvägen.  
 
Åvägen är sedan några år tillbaka stängd för biltrafik, men öppen för gång- 
och cykeltrafik via en befintlig gång- och cykelväg. Anledningen till detta 
är de geotekniska problem som finns med vägen och därmed den rasrisk 
som föreligger. 
 
Om Åvägen ska bli ett realistiskt alternativ till Huddingevägen krävs därför 
en upprustning och en breddning av vägen, inklusive ombyggnad av kors-
ningar. Trafikverket har genomfört en utredning av vad detta skulle komma 
att kosta och har då kommit fram till summan 19 mnkr. Den utredning som 
motionärerna önskar är således redan genomförd och kan ligga till grund för 
framtida beslut.    
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I samband med eventuell framtida bostadsbebyggelse kan ovanstående 
komma att förändras, men i så fall förutsätter det att fler intressenter än 
kommunen är intresserad.  
 
 
 
Magnus Andersson  
Samhällsbyggnadschef  
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§ 30 
Svar på motion: Bevara ängarna och den biologiska mång-
falden i Botkyrka (KD) (KS/2016:344) 
Beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige:  

1. Kommunfullmäktige anser motionen vara besvarad.  
 

Reservationer 
Samtliga ledamöter för (M) och Stefan Dayne (KD) reserverar sig mot  
beslutet till förmån för egna yrkanden.   

Ärendet  
Stefan Dayne (KD), Aram El Khoury (KD) och Yusuf Aydin (KD) har vid 
kommunfullmäktiges sammanträde 2016-04-28, § 95 lämnat en motion:  
Bevara ängarna och den biologiska mångfalden i Botkyrka. Motionärerna 
ser med oro på ängsmarkernas minskning, från att omfatta cirka 1 miljon 
hektar ängsmark i slutet av 1800-talet, till att idag endast omfatta cirka 7000 
hektar. Likaså minskar humlor och andra vilda bin, vilka är avgörande för 
frukt- och bärproduktion. Trivseln för dessa insekter skulle kunna öka ge-
nom att låta vissa gräsmattor växa till äng där så är möjligt. Motionärerna 
föreslår att Botkyrka kommun ser över möjligheten att minska antalet 
klippta gräsmattor och anlägga äng istället, något som både är billigare och 
miljövänligare. Majoriteten av alla grönytor i Sveriges kommuner består av 
gräsmattor och kräver en regelbunden klippning. Förslag till beslut är att 
samhällsbyggnadsnämnden får i uppdrag att utreda möjligheten för en  
utökning av ängsmark genom att fler ytor kan skötas som äng istället för 
gräsmatta. 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden har behandlat ärendet 2016-08-29, § 38.  
 
Kommunledningsförvaltningen redogör för ärendet i en tjänsteskrivelse 
2017-01-26.  
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Motivering 
Den rödgröna kommunledningen instämmer med motionärerna om vikten 
av att gynna biologisk mångfald genom att vårda och bevara blommande 
gräsmarker. I nuläget är det bästa och mest effektiva sättet att värna dessa 
värden en fortsatt kontinuerlig skötsel av befintliga ängs- och naturbetes-
marker i kommunen.  

Ett nästa steg skulle kunna vara att omvandla en del av kommunens gräs-
mattor till ängsmark. Den frågan kommer - som en del av en större översyn 
- att ingå i arbetet med att ta fram ett grönstrukturprogram för kommunen, 
där ekosystemtjänster och biologisk mångfald omfattas. Medel för framta-
gande av grönstrukturprogram finns avsatta i samhällsbyggnadsnämndens 
investeringsplan 2017-2020. Motionen anses med detta som besvarad.  

Yrkanden  
Stefan Dayne (KD) yrkar bifall till motionen, bilaga.  
Kia Hjelte (M) yrkar bifall till motionen. 
Robert Steffens (C) yrkar bifall till ordförandeförslaget.  

Propositionsordning  
Ordföranden ställer ordförandeförslaget mot Stefan Daynes (KD) och Kia 
Hjeltes (M) bifallsyrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlig-
het med ordförandeförslaget.  
_____   
 
Expedieras till: 
Kommunfullmäktige 

 

 
 
 
 
 
 



                                                                                                                                                                                   
  

 

 

 

Yrkande          Kommunstyrelsen        

 
 
Ärende 30: Svar på motion: Bevara ängarna och den biologiska mångfalden i 
Botkyrka (KD) (KS/2016:344) 
 
I svaret på vår motion Bevara ängarna och den biologiska mångfalden i Botkyrka står det att den 
rödgröna kommunledningen instämmer med oss när det gäller vikten av att gynna biologisk 
mångfald genom att vårda och bevara blommande gräsmarker. Däremot är det oklart om man 
kommer att omvandla en del av kommunenes gräsmattor till ängsmark eller enbart kommer att 
fortsätta med en kontinuerlig skötsel av befintliga ängs- och naturbetesmarker. Frågan kommer 
att tas upp inom arbetet med att ta fram ett grönstrukturprogram för kommunen, men vi får inga 
svar på om den kommer att prioriteras.   
 
Klippta gräsmattor kräver inte bara underhåll och energi – det ger inte heller någon större 
biologisk mångfald. Att byta ut fler gräsmattor mot ängar skulle inte bara spara pengar och 
resurser, det skulle också öka den biologiska mångfalden långsiktigt.  
 
Att omvandla till äng kan till en början kosta mer, men kräver sedan långsiktigt mindre underhåll, 
då de bara behöver slås två gånger per säsong. Vi anser att detta är värt att satsa på även om det 
är en arbetskrävande åtgärd för kommunen initialt och vi vill att det ska ingå i kommunens 
grönstrukturprogram att omvandla fler gräsmattor till äng.  
 

 
 
Mot bakgrund av ovanstående yrkar vi: 
 
att bifalla motionen 
 
 
 
 
Tumba 2017-02-06 
 
Stefan Dayne (kd) 



                  

 

Kommunfullmäktige               Motion

               2016-04-28 

Bevara ängarna och den biologiska mångfalden i Botkyrka 

Ängsmarkerna i Sverige har minskat drastiskt i omfång, från att i slutet av 1800-talet utgöra ca 1 
miljon hektar ängsmark till att idag endast omfatta ca 7000 hektar. Ängsmarken är idag vår mest 
hotade naturtyp1.  
 

Humlor och andra vilda bin minskar kraftigt i Sverige och världen. Det ger konsekvenser för oss 
människor eftersom de är avgörande för frukt och bärproduktion. Ungefär var tredje tugga vi äter 
är pollinerad av ett bi. Utan bin skulle nästan 80 procent av den mat vi köper i affären försvinna. 
Men vi kan hjälpa bina på flera sätt – och återgälda det fantastiska jobb de gör för oss.2 
 

Man kan öka trivseln för dessa insekter genom att låta vissa gräsmattor växa till en äng där det är 
möjligt. Utöver bin deltar även humlor, fjärilar och blomflugor i pollineringsarbeten. I Sverige 
finns ca 100 000 bisamhällen, men det skulle behövas minst det dubbla för en fullgod pollinering. 
 

Att omföra vissa skötselintensiva ytor såsom klippta gräsmattor till mer s.k. skötselextensiva ytor 
som ängsmark, som enbart kräver ett fåtal insatser per år, är något som både sparar tid, pengar 
och gynnar den biologiska mångfalden.  
 

Vi vill att kommunen ser över möjligheten att minska antalet klippta gräsmattor och anlägga äng 
istället vilket blir både billigare och miljövänligare. Majoriteten av alla grönytor i Sveriges 
kommuner består av gräsmattor som kräver regelbunden klippning vilket också är mycket 
kostsamt. En äng måste också underhållas, men bara ca två gånger per säsong. Fler ängar ger 
biologisk mångfald och lägre kostnad. Vinsten ligger inte bara i att tidsåtgången minskar, utan 
också att det används mindre bränsle. 
 

Vi föreslår kommunfullmäktige besluta  

att uppdra åt Samhällsbyggnadsförvaltningen att utreda möjligheten för en utökning 

av ängsmark genom att fler ytor kan skötas som äng istället för gräsmatta. 

 

Stefan Dayne (kd) Aram El Khoury (kd) Yusuf Aydin (kd) 

                                                           
1
 Naturskyddsföreningen (2006) http://www.melicamedia.se/lie/pdf/angsfaktablad.pdf 

2
 WWF (2013) http://www.wwf.se/press/pressrum/debattartiklar/1540901-kris-fr-vra-viktigaste-pollinatrer 
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Referens Mottagare 
Erika Rönnestig  
 
 
 
 
 
 
 

Kommunstyrelsen  
 
 
 
 
 

Motion - Bevara ängarna och den biologiska mångfalden i 
Botkyrka (KD)  
 
Ärendet  
Stefan Dayne (KD), Aram El Khoury (KD) och Yusuf Aydin (KD) har vid 
kommunfullmäktiges sammanträde 2016-04-28, § 95 lämnat en motion:  
Bevara ängarna och den biologiska mångfalden i Botkyrka. Motionärerna 
ser med oro på ängsmarkernas minskning, från att omfatta cirka 1 miljon 
hektar ängsmark i slutet av 1800-talet, till att idag endast omfatta cirka 7000 
hektar. Likaså minskar humlor och andra vilda bin, vilka är avgörande för 
frukt- och bärproduktion. Trivseln för dessa insekter skulle kunna öka ge-
nom att låta vissa gräsmattor växa till äng där så är möjligt. Motionärerna 
föreslår att Botkyrka kommun ser över möjligheten att minska antalet 
klippta gräsmattor och anlägga äng istället, något som både är billigare och 
miljövänligare. Majoriteten av alla grönytor i Sveriges kommuner består av 
gräsmattor och kräver en regelbunden klippning. Förslag till beslut är att 
samhällsbyggnadsnämnden får i uppdrag att utreda möjligheten för en  
utökning av ängsmark genom att fler ytor kan skötas som äng istället för 
gräsmatta. 
 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden har behandlat ärendet 2016-08-29, § 38.  
 
Sammanfattning 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden anser motionen vara besvarad. Nämnden 
instämmer i av motionärerna beskrivna problematik med en drastisk minsk-
ning av blommande gräsmarker, vilket gör naturtypen den mest hotade idag. 
Naturtypen är samtidigt den som har högst biologiska mångfald per areal-
enhet. Det innebär att växt- och insektsarter knutna till naturtypen minskar 
och på sikt kan vara hotade. Att omvandla en gräsmatta till en äng med hög 
mångfald är en arbetskrävande åtgärd. Samhällsbyggnadsförvaltningen har 
börjat skissa på en projektbeskrivning för att ta fram ett grönstruktur-
program för kommunen. Programmet avses omfatta ekosystemtjänster och 
biologisk mångfald i den tätortsnära naturen. Frågan om omvandlingen från 
gräsmatta till äng kommer troligen ingå i det arbetet.  
 



BOTKYRKA KOMMUN TJÄNSTESKRIVELSE  2[2] 
Kommunledningsförvaltningen  

 2017-01-26  Dnr  KS/2016:344  
 

Jakob Etaat 
Kanslichef  
 
 









 PROTOKOLLSUTDRAG 1[2] 

Kommunstyrelsen 
 2017-02-06 Dnr KS/2015:321 
 

 

  
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

 
§ 31 
Svar på motion: Förläng öppettiderna för rådgivning på ny-
företagarcentrum (SD) (KS/2015:321) 
Beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige: 

1. Kommunfullmäktige avslår motionen.  
 

Ärendet  
Östen Granberg (SD), Robert Stenkvist (SD), Sebastian Lindqvist (SD) och 
Helén Spaak (SD) har vid kommunfullmäktiges sammanträde 2015-04-28,  
§ 79 lämnat en motion: Förläng öppettiderna för rådgivning på nyföretagar-
centrum. Motionärerna ser det som mycket viktigt att skapa ett gott före-
tagsklimat i Botkyrka kommun, specifikt för småföretag med mindre eko-
nomiska resurser. En professionell rådgivning i uppstartsläget är av stor be-
tydelse. Motionärerna ser positivt på verksamheten som bedrivs i nyföreta-
garcentrums regi, dock bedömer motionärerna att en mottagningstid för råd-
givning om fyra timmar varannan vecka, är alldeles för lite för en kommun i 
Botkyrkas storlek. Motionärerna föreslår också möjligheten för rådgivning 
på telefon, detta skulle exempelvis kunna ske några kvällar i veck-
an/månaden. Motionärerna föreslår att kommunen förlänger öppettiderna för 
”drop-in” rådgivning som sker i nyföretagarcentrums regi till minimum 16 
timmar i veckan, att kommunen inför tidsbokning för rådgivning på nyföre-
tagarcentrums hemsida samt att möjlighet för telefonrådgivning införs.  

Arbets- och näringslivsberedningen har behandlat ärendet 2016-12-12, § 9.  

Motivering  
Företagande och näringsliv är viktigt i en kommun som Botkyrka, både för 
att generera arbetstillfällen och för att skapa mervärden i en levande stads-
miljö. Den rödgröna kommunledningen jobbar aktivt med kommunens nä-
ringsliv och bereder just nu en ny arbetsmarknads- och näringslivsstrategi.  
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Näringslivscenter, som öppnats efter politiska beslut i kommunens budget, 
samlar och är ansvariga för kommunens näringslivsarbete. Detta arbete är 
mycket uppskattat och viktigt. 

Motionärerna skriver om vikten av att nya företag får stöd, vilket kommun-
ledningen håller med om. Motionärerna skriver om Nyföretagarcentrum 
som är en privat förening som kommunen delvis samverkar med.  

I dagsläget finns inga större behov av att utöka kommunens samarbete med 
Nyföretagarcentrum, då besökstiderna inte fullt ut används. Vid en ökad  
efterfrågan är det relevant att se över om Nyföretagarcentrum eller närings-
livscenter ska utöka sitt stöd till nya företag. 
 
Yrkande 
Östen Granberg (SD) yrkar bifall till ordförandeförslaget.   
_____   
 
Expedieras till: 
Kommunfullmäktige 

 

 



   
 

Kommunfullmäktige 

2015-04-28 

Motion  

Förläng öppettiderna för rådgivning på 
nyföretagarcentrum 
Den kommun som vill ha en god skattekraft måste ha ett växande företagarliv. För kommunen 
är det enormt viktigt att skapa ett gott företagsklimat och då främst för småföretag som inte 
har samma ekonomiska resurser som de större. Att ge råd och stöd till de småföretagare som 
startar upp är viktigt inte bara för den enskilde företagaren utan även för kommunen då allt 
företagande genererar arbetstillfällen och med det skatteintäkter. Professionell rådgivning i 
uppstartsläget kan vara avgörande för att lyckas som företagare eller att misslyckas med, 
ibland personliga ekonomiska katastrofer som följd. Sverigedemokraterna ser positivt på 
verksamheten som bedrivs i nyföretagarcentrums regi. Dock har man i dagsläget endast tid 
måndagar kl. 14-18 varannan vecka för att ta emot nyföretagare och deras frågor. 

4 timmar varannan vecka får anses som alldeles för lite för en kommun i Botkyrkas storlek 
som har många blivande entreprenörer där denna tid kan vara avgörande för om ett företag 
blir verklighet eller inte. Varje nytt företag räknas, och dessa resurser måste tas på allvar och 
disponeras till sin största utsträckning. Man bör även införa möjlighet (om sådan ej redan 
finns) till tidsbokade besök. Detta för att säkerställa att den enskilde entreprenören verkligen 
skall få råd och att denne inte måste vända i dörren på grund av långa väntetider. En 
ytterligare möjlighet för rådgivning är att inrätta telefonrådgivning, allt för att ge våra 
entreprenörer så bra stöd som möjligt att lyckas med sitt företag. Kanske kan man under vissa 
kvällar i veckan/månaden ha telefonbemanning under någon timme för detta ändamål. 
Utvärdering av denna telefonrådgivning bör göras efter 6 månader för att se om det är något 
man skall fortsätta med. Sammantaget anser Sverigedemokraterna att Nyföretagarcentrum och 
dess verksamhet är mycket viktig för kommunens företagarklimat och våra småföretagares 
möjligheter att lyckas. 

 
Med hänvisning till ovanstående föreslås fullmäktige besluta: 

Att Kommunen förlänger öppettiderna för ”drop-in” rådgivningen som sker i 
nyföretagarcentrums regi till minimum 16 timmar i veckan. 

Att Kommunen inför tidsbokning för rådgivning på Nyföretagarcentrums hemsida 

Att Möjlighet för telefonrådgivning införs 



   
 

 

 

För Sverigedemokraterna Botkyrka 

 

Östen Granberg                                                 Sebastian Lindqvist 

Robert Stenkvist                                               Helén Spaak 
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Motion - Förläng öppettiderna för rådgivning på nyföreta-
garcentrum (SD)  
 
Ärendet  
Östen Granberg (SD), Robert Stenkvist (SD), Sebastian Lindqvist (SD) och 
Helén Spaak (SD) har vid kommunfullmäktiges sammanträde 2015-04-28,  
§ 79 lämnat en motion: Förläng öppettiderna för rådgivning på nyföretagar-
centrum. Motionärerna ser det som mycket viktigt att skapa ett gott före-
tagsklimat i Botkyrka kommun, specifikt för småföretag med mindre eko-
nomiska resurser. En professionell rådgivning i uppstartsläget är av stor be-
tydelse. Motionärerna ser positivt på verksamheten som bedrivs i nyföreta-
gar-centrums regi, dock bedömer motionärerna att en mottagningstid för 
rådgivning om fyra timmar varannan vecka, är alldeles för lite för en kom-
mun i Botkyrkas storlek. Motionärerna föreslår också möjligheten för råd-
givning på telefon, detta skulle exempelvis kunna ske några kvällar i veck-
an/månaden. Motionärerna föreslår att kommunen förlänger öppettiderna för 
”drop-in” rådgivning som sker i nyföretagarcentrums regi till minimum 16 
timmar i veckan, att kommunen inför tidsbokning för rådgivning på nyföre-
tagarcentrums hemsida samt att möjlighet för telefonrådgivning införs.  
 
Arbets- och näringslivsberedningen har behandlat ärendet 2016-12-12, § 9. 
 
Sammanfattning 
Arbetsmarknads- och näringslivsberedningen anser motionen vara besvarad. 
Beredningen ser i dagsläget inget behov av att utöka öppettiderna för råd-
givning. Om efterfrågan ökar, eller om möjligheten att erbjuda rådgivning 
inom uppsatt tidsram inte uppfylls, kommer frågan att ses över. Förfrågan 
om rådgivning som inkommer kan ofta få en tid redan samma dag. Utifrån 
dagens efterfrågan anses inget behov av att utöka drop-in tiderna föreligga. 
Vid en eventuell ökad efterfrågan kommer dock frågan ses över, och even-
tuella ökade kostnader beredas inom ramen för budgetprocessen.  
 
 
Jakob Etaat 
Kanslichef  
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Svar på motion- Förläng öppettiderna för rådgivning på ny-
företagarcentrum (SD) 
 
Beslut 
Arbets- och näringslivsberedningens förslag till kommunstyrelsen: 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige: 
 
Motionen är besvarad. 
 
Ärendet 
Sverigedemokraterna har i en motion till kommunfullmäktige föreslagit att 
Botkyrka kommun förlänger öppettiderna för ”drop-in” rådgivning som sker 
i Nyföretagarcentrums regi, till ett minimum om 16 timmar i veckan. Att 
kommunen inför tidsbokning för rådgivning på Nyföretagarcentrums hem-
sida, samt att möjligheten till telefonrådgivning införs. 
 
Sammanfattning 
Näringslivsenheten har mottagit en motion från Sverigedemokraterna angå- 
ende förlängning av öppettider för rådgivning (nyföretagarcentrum) på nä- 
ringslivscentret i Botkyrka kommun. Näringslivsenheten ser inte behov av 
att i dagsläget att utöka öppettiderna för rådgivning av Nyföretagarcentrum 
på näringslivscentret i Botkyrka kommun. Om efterfrågan ökar, eller om 
möjligheten att erbjuda rådgivning inom uppsatt tidsram inte uppfylls, 
kommer frågan ses över 
 
 
Kommunledningsförvaltningen redogör för ärendet i en tjänsteskrivelse 
2016-09-26.  
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Referens Mottagare 
Anna Anderberg  
 
 
 
 
 
 
 

Kommunstyrelsen  
 
 
 
 
 

Yttrande över motion- Förläng öppettiderna för rådgivning 
på nyföretagarcentrum (SD) 
 
Ärendet 
Sverigedemokraterna har i en motion till kommunfullmäktige föreslagit att 
Botkyrka kommun förlänger öppettiderna för ”drop-in” rådgivning som sker 
i Nyföretagarcentrums regi, till ett minimum om 16 timmar i veckan. Att 
kommunen inför tidsbokning för rådgivning på Nyföretagarcentrums hem-
sida, samt att möjligheten till telefonrådgivning införs. 
 
Sammanfattning 
Näringslivsenheten har mottagit en motion från Sverigedemokraterna angå- 
ende förlängning av öppettider för rådgivning (nyföretagarcentrum) på nä- 
ringslivscentret i Botkyrka kommun. Näringslivsenheten ser inte behov av 
att i dagsläget att utöka öppettiderna för rådgivning av Nyföretagarcentrum 
på näringslivscentret i Botkyrka kommun. Om efterfrågan ökar, eller om 
möjligheten att erbjuda rådgivning inom uppsatt tidsram inte uppfylls, 
kommer frågan ses över 
 
Kommunledningsförvaltningens yttrande 
Nyföretagarcentrum har idag rådgivning varannan måndag mellan klockan 
14.00 till 18.00. De flesta besöken sker genom tidsbokning via Nyföretagar-
centrums hemsida. Näringslivsenheten betraktar frågan om förlängda öppet-
tider som viktig och har i samverkan med Nyföretagarcentrum undersökt 
om det föreligger ett behov av utökade öppettider. 
 
Bokade besök för rådgivning  
Under perioden maj-december 2014 gjordes 40 stycken bokningar för råd-
givning på näringslivscentret i kommunalhuset i Tumba. Fram till och med 
september 2015 har 36 besök bokats in. Enligt Nyföretagarcentrum brukar 
väntetiden för ett besök via tidsbokningen inte vara längre än 14 dagar. 
 
En förfrågan som inkommer kan ofta få en tid redan samma dag. Nyföreta-
garcentrum har som regel att ingen ska behöva vänta mer än 14 dagar innan 
en erbjuden tid för rådgivning sker, en tidsram som idag hålls. När rådgiva-
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ren inte är på plats i Tumba, hänvisas medborgaren till Nyföretagarcentrums 
kontor i Flemingsberg. På kontoret i Flemingsberg har 195 stycken möten 
för rådgivningen skett till och med 22 september 2015, en minskning i för-
hållande till samma period under 2014 då 298 besök gjordes. 
 
Drop-in tider för rådgivning  
Näringslivscenter i Tumba har drop-in måndag-torsdag mellan klockan 
10.00–15.00. Besök som gäller nyföretagarhjälp hänvisas till Nyföretagar-
centrums tidsbokning, näringslivscenter bistår med hjälp att genomföra 
bokningar om så önskas. Resurserna är för knappa för att ha en rådgivare på 
plats i väntan på ”eventuella” drop-in besök. Tidsbokning är därför att före-
dra. På torsdagar mellan klockan 14.00–16.00 erbjuds drop-in rådgivning på 
kontoret i Flemingsberg. Nyföretegarcentrum erbjuder även rådgivning per 
telefon måndag-onsdag mellan 09.00-12.00, samt svarar- och ger rådgivning 
kontinuerligt via mail. Utifrån ovanstående anser näringslivsenheten att all 
rådgivning sker inom en skälig tid. Att ha en rådgivare på plats 16 timmar i 
veckan, skulle enligt Nyföretagarcentrum innebära 9 000 kronor per vecka i 
ökade kostnader, en årlig total kostnadsökning om 378 000 kronor, räknat 
på 42 veckor om året. Utifrån dagens efterfrågan anses inget behov föreligga 
att utöka drop-in tiderna. Näringslivsenheten avser dock föra en dialog med 
Nyföretagarcenter om möjligheten att förlägga fler tidsbokade besök i 
Tumba, då en övervägande del av bokade rådgivningar för Botkyrkas med-
borgare äger rum i Flemingsberg. Näringslivscenter är alltid lyhörd för kun-
dens förändrade behov inom ramen för rådgivning. Vid en eventuell ökad 
efterfrågan kommer frågan ses över, där eventuella ökade kostnader i sådant 
fall kommer beredas inom ramen för budgetprocessen. 
 
 
 
 
Mattias Jansson  Anna Anderberg 
Kommundirektör  Näringslivschef  
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§ 32 
Svar på motion: Försök med utbyte mellan socialförvalt-
ningen och sociala företag (L) (KS/2016:208) 
Beslut  
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige:  

1. Kommunfullmäktige avslår motionen.  
 

Ärendet  
Stig Bjernerup (L) har vid kommunfullmäktiges sammanträde 2016-03-31, 
§ 70 lämnat en motion: Försök med utbyte mellan socialförvaltningen och 
sociala företag. Motionären ser ett behov av mer samverkan mellan före-
ningsliv och kommunen, varpå kommunen i liten skala bör prova ett utbyte 
mellan exempelvis socialförvaltningen och sociala företag. Tjänstemän som 
hanterar försörjningsstöd skulle exempelvis på frivillig basis kunna få prova 
att arbeta i ett socialt företag. Om utfallet blir positivt, kan samarbete  
mellan andra föreningar och förvaltningar prövas. Motionären föreslår att 
socialförvaltningen får i uppdrag att pröva samverkan genom arbetsinsatser 
mellan förvaltningen och sociala företag i Botkyrka, samt att projektet ut-
värderas efter sex månader, förutsatt att motionen bifalls.  

Socialnämnden har behandlat ärendet 2016-09-27, § 114.  

Kommunledningsförvaltningen redogör för ärendet i en tjänsteskrivelse 
2017-01-23.   

Sammanfattning 
Socialnämnden föreslår att motionen avslås. Nämnden instämmer i att  
samverkan med kommunens sociala företag är viktig, men bäst sker i andra 
former. Det är positivit om anställda vill engagera sig i volontärarbete eller i 
sociala företag, men det bör ske på fritiden. Om initiativet kommer från ar-
betsgivaren finns det en risk att frivilligheten sätts ur spel. Förslaget innebär 
fler personer i sociala företag men medför en minskad medborgarservice.  
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Yrkande 
Mats Einarsson (V) yrkar bifall till ordförandeförslaget.  

Särskilt yttrande  
Lars Johansson (L) lämnar ett särskilt yttrande, bilaga.  
_____   
 
Expedieras till: 
Kommunfullmäktige 

 

 
 

 
 
 

 
 



 
 
 
SÄRSKILT YTTRANDE 2017-02-06 

 
 
Ärende 32:  Svar på motion: Försök med utbyte mellan socialförvaltningen och sociala företag (L),  
 
Vid sammanträdet i kommunfullmäktige i december 2015 behandlas ett medborgarförslag om 
volontärarbete i socialföretag för kommunanställda. Vid debatten som följde var det flera ledamöter 
från skilda partier som framställde att förslaget i sig var bra men alltför omfattande. Liberalerna har 
därför lagt en motion som föreslår volontärarbete i mindre skala för kommunanställda. 
 
I svaret på motion visas att det finns ett hårdnackat motstånd mot alla former av volontär eller 
praktikarbete i sociala företag i Botkyrka kommun.  Liberalerna instämmer att det kan finnas 
argument som talar emot men det som framförs i svaret håller inte. 
 
I svaret från socialförvaltningen står det t ex att  “Det är viktigt med samverkan med kommunens 
sociala företag men det bör ske i andra former än att anställda arbetar i sociala företag på sin fritid.” 
Innebär detta att anställda förbjuds volontärarbeta i sociala företag på sin fritid?   Förvaltningen 
fortsätter “Att anställda vill engagera sig i volontärarbete eller sociala företag är positivt men det bör 
ske på fritiden” Hoppsan - nu var det tvärtom något positivt.  Hur ska detta tolkas - vad vill 
förvaltningen säga egentligen? 
 
Det sägs också såväl i svaren från socialförvaltningen som från kommunledningsförvaltningen att “ I 
de fall det görs på initiativ av arbetsgivaren är risken att frivilligheten sätts ur spel”.  Detta kan det 
eventuellt ligga något i om det skulle vara något som arbetsgivaren tvingar på arbetstagaren men det 
är inte Liberalernas ståndpunkt. Frivilligt innebär ett fritt val utan tvång - precis som arbetstagare i 
många kommuner frivilligt får ta ut en friskvårdstimme. Det brukar av arbetstagarna upplevas som ett 
erbjudande, en möjlighet - inte ett tvång. 
 
Praktik utan lön görs på många olika sätt och i olika företag av anställda inom både kommun och 
privat sektor.  Liberalerna har svårt att se att detta skulle innebära rättsliga svårigheter.  
 
Om jag haft yrkande rätt hade jag yrkat att motionen ska bifallas. 
 
Lars Johansson (L) 
 
 



 
 

 
Motion 
2016-03-31 

 
 
Försök med utbyte mellan socialförvaltningen och sociala företag 
 
Förslag till beslut 
 

1. att uppdra till socialförvaltningen att pröva samverkan genom arbetsinsatser mellan 
förvaltningen och sociala företag i Botkyrka i enlighet med vad i motionen anförs. 

2. att, om första att-satsen bifalls, utvärdera projektet efter sex månader. 
 
 
Motivering 
 
Vid kommunfullmäktiges sammanträde i december 2015 behandlades ett medborgarförslag, 
väckt av Mats Wåhleman, som handlade om att låta anställda i kommunen utföra 
volontärarbete i Botkyrkas föreningar. 
 
Förslaget avslogs eftersom det var allt för omfattande. Däremot är idén om mer samverkan 
mellan föreningslivet och kommunen bra. Kommunen borde därför i liten skala prova ett 
utbyte mellan exempelvis socialförvaltningen och sociala företag. 
 
Ett försök vore att låta tjänstemän som hanterar försörjningsstöd på frivillig basis prova på att 
arbeta i ett socialt företag. Om detta utfaller positivt kan vi senar pröva samarbete mellan 
andra föreningar och förvaltningar. 
 
Stig Bjernerup (L)       
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Kommunstyrelsen  
 
 
 
 
 

Motion - Försök med utbyte mellan socialförvaltningen och 
sociala företag  
 
Ärendet  
Stig Bjernerup (L) har vid kommunfullmäktiges sammanträde 2016-03-31, 
§ 70 lämnat en motion: Försök med utbyte mellan socialförvaltningen och 
sociala företag. Motionären ser ett behov av mer samverkan mellan före-
ningsliv och kommunen, varpå kommunen i liten skala bör prova ett utbyte 
mellan exempelvis socialförvaltningen och sociala företag. Tjänstemän som 
hanterar försörjningsstöd skulle exempelvis på frivillig basis kunna få prova 
att arbeta i ett socialt företag. Om utfallet blir positivt, kan samarbete  
mellan andra föreningar och förvaltningar prövas. Motionären föreslår att 
socialförvaltningen får i uppdrag att pröva samverkan genom arbetsinsatser 
mellan förvaltningen och sociala företag i Botkyrka, samt att projektet ut-
värderas efter sex månader, förutsatt att motionen bifalls.  
 
Socialnämnden har behandlat ärendet 2016-09-27, § 114.  
 
Sammanfattning 
Socialnämnden föreslår att motionen avslås. Nämnden instämmer i att  
samverkan med kommunens sociala företag är viktig, men bäst sker i andra 
former. Det är positivit om anställda vill engagera sig i volontärarbete eller i 
sociala företag, men det bör ske på fritiden. Om initiativet kommer från ar-
betsgivaren finns det en risk att frivilligheten sätts ur spel. Förslaget innebär 
fler personer i sociala företag men medför en minskad medborgarservice.  
 
 
Jakob Etaat 
Kanslichef  



  PROTOKOLLSUTDRAG   

Socialnämnden 
 2016-09-27 Dnr SN 2016:91) 
 

 

  
 
§ 114 
Remiss-Motion-Försök med utbyte mellan socialförvalt-
ningen och sociala företag (L), KS/2016:208  
 
Beslut 
Socialnämndens förslag till kommunfullmäktige  
 
Motionen avslås.  
 
Anteckning till protokollet  
Helene Wåhleman (L) inger ett särskilt yttrande till socialnämndens beslut. 
Yttrandet biläggs protokollet. 
 
_________ 
 
 
Sammanfattning 
Stig Bjernerup (L), har föreslagit ett utbyte mellan socialförvaltningen och 
sociala företag. Han föreslår att tjänstemän som hanterar försörjningsstöd 
ges möjlighet att på frivillig basis prova på att arbeta i ett socialt företag. 
Socialförvaltningen har berett ärendet.  
 
Förvaltningen föreslår att förslaget avslås. Samverkan med sociala företag är 
en viktig fråga men bör ske i andra former. Det tidigare medborgarförslag 
som avslogs av kommunfullmäktige skiljer sig inte i större utsträckning från 
nuvarande förslag.  
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SÄRSKILT YTTRANDE 2016-09-27 

 
 
Ärende 5:  Remiss-Motion-Försök med utbyte mellan socialförvaltningen och sociala företag (L), 
KS/2016:208 
 
Vid sammanträdet i kommunfullmäktige i december 2015 behandlas ett medborgarförslag om 
volontärarbete i socialföretag för kommunanställda. Vid debatten som följde var det flera ledamöter från 
skilda partier som framställde att förslaget i sig var bra men alltför omfattande. Liberalerna har därför lagt en 
motion som föreslår volontärarbete i mindre skala för kommunanställda. 
 
I remissvaret på motion visas att det finns ett hårdnackat motstånd mot alla former av volontär eller 
praktikarbete i sociala företag i Botkyrka kommun.  Liberalerna instämmer att det kan finnas argument som 
talar emot men det som framförs i svaret håller inte. 
 
I svaret står  “Det är viktigt med samverkan med kommunens sociala företag men det bör ske i andra former 
än att anställda arbetar i sociala företag på sin fritid.” Innebär detta att Socialförvaltningens anställda 
förbjuds volontärarbeta i sociala företag på sin fritid?   Förvaltningen fortsätter “Att anställda vill engagera 
sig i volontärarbete eller sociala företag är positivt men det bör ske på fritiden” Hoppsan - nu var det tvärtom 
något positivt.  Hur ska detta tolkas - vad vill förvaltningen säga egentligen? 
 
Textenfortsätter “ I de fall det görs på initiativ av arbetsgivaren är risken att frivilligheten sätts ur spel”. 
Detta kan det eventuellt ligga något i om det skulle vara något som arbetsgivaren tvingar på arbetstagaren 
men det är inte Liberalernas ståndpunkt. Frivilligt innebär ett fritt val utan tvång - precis som arbetstagare i 
många kommuner frivilligt får ta ut en friskvårdstimme. Det brukar av arbetstagarna upplevas som ett 
erbjudande, en möjlighet - inte ett tvång. 
 
Praktik utan lön görs på många olika sätt och i olika företag av anställda inom både kommun och privat 
sektor.  Liberalerna har svårt att se att detta skulle innebära rättsliga svårigheter.  
 
Om jag haft yrkande rätt hade jag yrkat att motionen ska bifallas. 
 
Heléne Wåhleman (L) 
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Malin Eriksson  
 
 
 
 
 
 
 

Socialnämnden 
 
 
 
 
 

Remiss-Motion-Försök med utbyte mellan socialförvalt-
ningen och sociala företag (L), KS/2016:208  
 
Förslag till beslut 
Socialnämndens förslag till kommunfullmäktige  
 
Motionen avslås.  
 
_________ 
Expedieras till 
Kommunstyrelsen 
 
 
Sammanfattning 
Stig Bjernerup (L), har föreslagit ett utbyte mellan socialförvaltningen och 
sociala företag. Han föreslår att tjänstemän som hanterar försörjningsstöd 
ges möjlighet att på frivillig basis prova på att arbeta i ett socialt företag. 
Socialförvaltningen har berett ärendet.  
 
Förvaltningen föreslår att förslaget avslås. Samverkan med sociala företag är 
en viktig fråga men bör ske i andra former. Det tidigare medborgarförslag 
som avslogs av kommunfullmäktige skiljer sig inte i större utsträckning från 
nuvarande förslag.  
 
 
Bakgrund 
Kommunstyrelsen har uppdragit till socialnämnden att yttra sig över mot-
ionen Försök med utbyte mellan socialförvaltningen och sociala företag (L), 
KS/2016:208. Svaret ska vara socialnämnden tillhanda senast den 27 sep-
tember 2016.  
 
Socialförvaltningen har besvarat ärendet. 
 
Ärendet 
Stig Bjernerup (L) har i en motion till kommunfullmäktige föreslagit ett ut-
byte mellan socialförvaltningen och sociala företag. Förslaget är baserat på 



BOTKYRKA KOMMUN TJÄNSTESKRIVELSE  2[2] 
Socialförvaltningen  

 2016-09-01  Dnr  SN/2016:91  
 

ett medborgarförslag som väcktes i december 2015. Medborgarförslaget in-
nebar att alla anställda i kommunen skulle arbeta en timme per vecka i soci-
ala företag. Kommunfullmäktige avslog föreslaget av flera orsaker. 
 
Stig Bjernerup anser att samverkan mellan kommunen och föreningslivet är 
bra och föreslår därför att kommunen provar i en liten skala.  
 
Förslaget innebär ett försök att låta tjänstemän som hanterar försörjnings-
stöd på frivillig basis prova på att arbeta i ett socialt företag. I de fall försö-
ket utfaller positivt föreslås en utökning.  
 
Motionären föreslår följande 

- att uppdra till socialförvaltningen att pröva samverkan genom ar-
betsinsatser mellan förvaltningen och sociala företag i Botkyrka i enlig-
het med vad i motionen anförs.  
- att, om första att -satsen bifalls, utvärdera projektet efter sex månader.  

 
Yttrande 
Socialförvaltningen föreslår att kommunfullmäktige avslår förslaget. Det är 
viktigt med samverkan med kommunens sociala företag men det bör ske i 
andra former än genom att anställda arbetar i sociala företag på sin fritid. Att 
anställda vill engagera sig i volontärarbete eller i sociala företag är positivt 
men det bör ske på fritiden. I de fall det görs på initiativ av arbetsgivaren är 
risken att frivilligheten sätts ur spel.   
 
Förslaget innebär fler personer i sociala företag men medför en minskad 
medborgarservice istället. Det är även oklart om det finns ett rättsligt stöd 
för att införa volontärarbete på arbetstid i förhållande till reglerna kring för-
eningsstöd.  
 
Kommunfullmäktige avslog ett tidigare medborgarförslag, i december 2015, 
som innebar att ett volontärarbete skulle införas för alla anställda i kommu-
nen. Kommunfullmäktige avslog förslaget bland annat med anledning av det 
vore både dyrt och ineffektivt. Socialförvaltningen anser att det nuvarande 
förslaget, även om det testas i mindre skala inte medför några större skillna-
der. 
 
 



 PROTOKOLLSUTDRAG 1[2] 

Kommunstyrelsen 
 2017-02-06 Dnr KS/2015:863 
 

 

  
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

 
§ 33 
Svar på motion : Utred antalet studie- och yrkesvägledare i 
grundskolan (SD) (KS/2015:863) 
 
Beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige: 

1. Kommunfullmäktige anser motionen vara besvarad.  
 

Ärendet 
Östen Granberg (SD), Robert Stenkvist (SD), Sebastian Lindqvist (SD) och 
Helén Spaak (SD) har vid kommunfullmäktiges sammanträde 2015-12-17, § 
209 lämnat en motion: Utred antalet studie- och yrkesvägledare i grund-
skolan. Få val som elever gör är så viktiga som val av skola och utbildnings-
inriktning. Valmöjligheterna är fler än någonsin och valen sker i allt lägre 
ålder. Motionärerna hänvisar till en av Skolinspektionen genomförd under-
sökning som bland annat visar att endast 45 procent av eleverna i nionde 
klass i de 34 granskade skolorna, hade en vuxen att prata med om sina fram-
tidsplaner. En felaktigt vald utbildning bedömer motionärerna inte endast 
påverkar den enskilda eleven negativt, utan även näringslivet med en för-
sämrad möjlighet att rekrytera utbildad arbetskraft. Motionärerna föreslår att 
utbildningsnämnden får i uppdrag att utreda hur många studie- och yrkes-
vägledare det finns i de kommunala grundskolorna i Botkyrka, hur många 
timmar som finns på varje skola och om detta motsvarar kraven i skollagen. 
Om någon av skolorna inte uppfyller skollagens krav på tillgänglighet, före-
slås att utbildningsnämnden får i uppdrag att ta fram förslag på åtgärdsplan 
med tillhörande kostnadskalkyl.  

Utbildningsnämnden har behandlat ärendet 2016-04-05, § 24.  

Sammanfattning 
Utbildningsnämnden anser motionen vara besvarad. Nämnden bedömer 
skollagens krav på tillgång till studie- och yrkesvägledare i de kommunala 
grundskolorna i Botkyrka som uppfyllda. I utbildningsnämndens ettårsplan 
2016 finns ett åtagande om att säkerställa och utveckla studie- och yrkes-
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vägledningen i samtliga skolformer från årskurs 1 och upp till gymnasie-
skolan.  

Yrkande  
Östen Granberg (SD) yrkar bifall till ordförandeförslaget.  
_____   
 
Expedieras till: 
Kommunfullmäktige 

 

 

 

 

 
 
 



   
 

Kommunfullmäktige 

2015-12-17 

 

Motion  

Utred antalet studie- och yrkesvägledare i grundskolan 
Det kanske viktigaste valet som elever gör är det avseende val av skola och utbildningsinriktning. Få 
val som elever gör är så viktiga och påverkar deras framtid så mycket. Vikten av att i god tid göra rätt 
val har dessutom ökat, valmöjligheterna är flera idag än någonsin och man måste också välja i allt 
tidigare åldrar. 

De val som eleven gör, kommer än mer idag än någonsin, att påverka hans eller hennes framtida 
möjligheter att välja utbildning på universitet och högskola och att få arbete. Desto senare man väljer 
inriktning desto större blir effekten av att välja fel skola och/eller inriktning/utbildning. 

Det är av naturliga skäl väldigt svårt för en 15-16 åring att föreställa sig hur en framtida yrkeskarriär 
ser ut, en karriär som de kanske inte skall påbörja förrän om 10 år. 

Mot denna bakgrund blir studie- och yrkesvägledningen ytterst viktig. Dessutom är detta något som 
eleven har rätt till enligt skollagen.(skollagen 2010:800, 2 kap, 29 och 30§). 

När skolinspektion undersökte hur studie-och yrkesvägledningen såg ut i 34 grundskolor runtom i 
Sverige, framkom det att endast 28 procent av elever i nionde klass på de granskade skolorna, hade 
en klar bild av vilka olika gymnasieprogram som fanns att välja på. 45 procent hade inte någon vuxen 
att prata med om sina framtidsplaner. Stressen eleverna upplevde på grund av detta var hög. 

Om eleverna väljer fel utbildning, så riskerar det inte heller bara att påverka den enskilde eleven- 
med exempelvis arbetslöshet som följd- utan det riskerar även att påverka näringslivet negativt, med 
försämrade möjligheter att rekrytera utbildad arbetskraft. 

I organisationen svenskt näringsliv senaste rekryteringsenkät(2014) uppgav hälften av företagen att 
de haft svårt att rekrytera personal, man upplever brist på personer med rätt utbildning, det har 
bland annat varit svårt att rekrytera personer som gått vissa av gymnasieskolans yrkesprogram. 

 

Med hänvisning till ovanstående föreslås fullmäktige besluta: 

Att uppdra åt utbildningsnämnden att utreda hur många studie- och yrkesvägledare det finns 
anställda i de kommunala grundskolorna, hur många timmar de finns på respektive skola, och om 
detta motsvarar kraven i skollagen(2010:800, 2 kap, 29§§) 



   
Att om någon/ra kommunala skolor inte uppfyller skollagens krav på tillgänglighet med studie- och 
yrkesvägledare för eleverna, uppdra utbildningsnämnden att ta fram förslag på åtgärdsplan för detta, 
med därtill hörande kostnadskalkyl. 

 

 

 

För Sverigedemokraterna Botkyrka 

 

Östen Granberg                                                 Sebastian Lindqvist 

Robert Stenkvist                                                Helén Spaak 
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Kommunstyrelsen  
 
 
 
 
 

Motion - Utred antalet studie- och yrkesvägledare i grund-
skolan  
 
Ärendet 
Östen Granberg (SD), Robert Stenkvist (SD), Sebastian Lindqvist (SD) och 
Helén Spaak (SD) har vid kommunfullmäktiges sammanträde 2015-12-17, § 
209 lämnat en motion: Utred antalet studie- och yrkesvägledare i grund-
skolan. Få val som elever gör är så viktiga som val av skola och utbildnings-
inriktning. Valmöjligheterna är fler än någonsin och valen sker i allt lägre 
ålder. Motionärerna hänvisar till en av Skolinspektionen genomförd under-
sökning som bland annat visar att endast 45 procent av eleverna i nionde 
klass i de 34 granskade skolorna, hade en vuxen att prata med om sina fram-
tidsplaner. En felaktigt vald utbildning bedömer motionärerna inte endast 
påverkar den enskilda eleven negativt, utan även näringslivet med en för-
sämrad möjlighet att rekrytera utbildad arbetskraft. Motionärerna föreslår att 
utbildningsnämnden får i uppdrag att utreda hur många studie- och yrkes-
vägledare det finns i de kommunala grundskolorna i Botkyrka, hur många 
timmar som finns på varje skola och om detta motsvarar kraven i skollagen. 
Om någon av skolorna inte uppfyller skollagens krav på tillgänglighet, före-
slås att utbildningsnämnden får i uppdrag att ta fram förslag på åtgärdsplan 
med tillhörande kostnadskalkyl.  
 
Utbildningsnämnden har behandlat ärendet 2016-04-05, § 24.  
 
Sammanfattning 
Utbildningsnämnden anser motionen vara besvarad. Nämnden bedömer 
skollagens krav på tillgång till studie- och yrkesvägledare i de kommunala 
grundskolorna i Botkyrka som uppfyllda. I utbildningsnämndens ettårsplan 
2016 finns ett åtagande om att säkerställa och utveckla studie- och yrkes-
vägledningen i samtliga skolformer från årskurs 1 och upp till gymnasie-
skolan.  
 
 
Jakob Etaat 
Kanslichef  
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Kristina Amnå 
 
 
 
 
 
 
 

Utbildningsnämnden 
 
 
 
 
 

Yttrande över motion om att utreda antalet studie- och  
yrkesvägledare i grundskolan (UF/2016:79) 
 
Förslag till beslut 
Utbildningsnämndens förslag till kommunfullmäktige:  
 
Motionen är besvarad. 
 
Sammanfattning 
Sverigedemokraterna har i en motion föreslagit att uppdra åt utbildnings-
nämnden att utreda antalet studie- och yrkesvägledare i grundskolan och om 
laggravet för detta uppfylls. Förvaltningens bedömning är att skollagens 
krav på tillgång till studie- och yrkesvägledare i de kommunala grundsko-
lorna i Botkyrka är uppfyllda.  
 
I utbildningsnämndens Ettårsplan 2016 finns ett åtagande om att säkerställa 
och utveckla studie- och yrkesvägledningen i samtliga skolformer från åk 1 
och upp till gymnasieskolan. Arbetet har påbörjats och förvaltningen beräk-
nar redovisa uppdraget för nämnden under hösten 2016.  
 
Ärendet 
Sverigedemokraterna har i en motion föreslagit att uppdra åt Utbildnings-
nämnden att utreda antalet studie- och yrkesvägledare i grundskolan och om 
antalet motsvarar kraven i Skollagen och i vilket fall lagkraven inte uppfylls 
ta fram åtgärdsplan för detta.  
 
Utbildningsförvaltningen har berett ärendet.  
 
Yttrande 
I Skollagen (2010:800 2 kap § 29) framgår att elever i alla skolformer, utom 
förskolan och i förskoleklass, ”ska ha tillgång till personal med sådan kom-
petens att deras behov av vägledning inför val av framtida utbildnings- och 
yrkesverksamhete kan tillgodoses”. För att bli tillsvidareanställ som studie- 
och yrkesvägledning ska den sökande ha en utbildning avsedd för sådan 
verksamhet.  
 
I tabellen nedan presenteras tillgången på behöriga och tillsvidareanställda 
studie- och yrkesvägledare på de kommunala grundskolorna i Botkyrka. Det 
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finns 13 st studie- och yrkesvägledare tillsvidareanställda på de kommunala 
grundskolorna. Antal timmar/skola framgår i nedanstående tabell. 

Botkyrkas grundskolor läsår 2015-16 Studie- och yrkesvägledare 

Enhetsnamn 
SYV-
tjänst tim/vecka Utbildad 

Björkhaga skola (inkl. särskola åk 7-9) 1,00 38 ja 
Broängsskolan 1,00 28 ja 
Brunnaskolan (inkl. särskola åk 1-9) 0,50 20 ja 
Falkbergsskolan (åk 6-9) 1,00 30 ja 
Fittjaskolan Botkyrka Norra (inkl. särskola åk 1-9) 1,00 36 ja 
Grindtorpsskolan 1.00 20 ja 
Hammerstaskolan 0,70 24 ja 
Karsby International School 1,00 20 ja 
Kvarnhagsskolan (inkl. särskola åk 1-9) 0,80 32 ja 
Malmsjö skola 0,80 30 ja 
Storvretskolan (åk 4-9) 1,00 40 ja 
Trädgårdsstadsskolan 0,75 30 ja 
Tunaskolan 0,75 30 ja 
Banslättsskolan (åk1-5) 0,00 0 - 
Borgskolan (åk1-6 inkl. särskola åk 1-9) 0,20 8 nej 
Eklidsskolan (åk 1-5) 0,00 0  - 
Kassmyraskolan (åk 1-6 inkl. särskola) 0,00 0 - 
Parkhemsskolan (åk 1-5) 0,00 0  - 
Rikstens skola (åk 1-6) 0,00 0  - 
Skogsbacksskolan (åk 1-3) 0,00 0  - 
Tallidsskolan (åk 1-6 och särskola åk 1-9) 0,00 0  - 
Tullingebergsskolan (åk 1-5 och särskola åk 1-9) 0,10 4 nej 
Botkyrkas kommunala skolor 10,60     

 
Botkyrka kommun i relation till Stockholms län och riket: 

  
 

Antal elever per SYV 

Kommunala grundskolor 
% Utbil-
dade åk 7-9/SYV åk 1-9/SYV 

Botkyrka (2016) 100 244 867 
*Botkyrka (2015) 98 333 1125 
*Stockholms län (2015) 65 519 1876 
*Riket (2015) 78 462 1548 
* Skolverket SIRIS och jämförelsetal 
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Med hänsyn till ovanstående gör förvaltningen bedömningen att grundsko-
lorna uppfyller skollagens krav på tillgång till behöriga studie- och yrkes-
vägledare.  
 
Kommunens studie- och yrkevägledare inom grundskolan, och även inom 
gymnasieskolan, ingår i ett kommunövergripande nätverk med syfte att 
sprida kompetens och lärande inom och mellan olika skolor och skolformer.  
 
För att kunna erbjuda elever en likvärdig studie- och yrkesvägledning med 
hög kvalitet, har utbildningsnämnden i Ettårsplan 2016 gett förvaltningen i 
uppdrag att säkerställa och utveckla studie- och yrkesvägledningen i samt-
liga skolformer från åk 1 och upp till gymnasieskolan. Arbetet har påbörjats 
och förvaltningen beräknar redovisa uppdraget för utbildningsnämnden i 
under hösten 2016.  
 
 
 
Mikael Caiman Larsson Anna Widing Niemelä 
Förvaltningschef Verksamhetschef gymnasieskolan 
 
_________ 
Expedieras till 
Kommunfullmäktige 
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§ 34 
Svar på motion: Inför en studiedag inom näringslivet för 
Botkyrka politiker och tjänstemän (SD) (KS/2015:318) 
 
Beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige:  

1. Kommunfullmäktige anser motionen vara besvarad.  
 

Reservation  
Östen Granberg (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget  
yrkande.  

Ärendet  
Östen Granberg (SD), Robert Stenkvist (SD), Sebastian Lindqvist (SD) och 
Helén Spaak (SD) har vid kommunfullmäktiges sammanträde 2015-04-28, § 
79 lämnat en motion: Inför en studiedag inom näringslivet för Botkyrkas  
politiker och tjänstemän. Med en studiedag för politiker och tjänstemän i 
Botkyrka, anser motionärerna att det bereds en väg för kommunens politiker 
att utveckla en dialog med företagare och anställda, samt kontakter som kan 
vara avgörande för flera företag. Utöver det ges politiker och företagare 
möjlighet att få insyn i relationen mellan näringslivet och kommunen, vilken 
typ av vägledning kommunen erbjuder och hur denna kan utvecklas.  
Motionärernas vision är att Botkyrka ska vara ett attraktivt val för företagare 
som vill bygga upp en verksamhet.  

Arbetsmarknads- och vuxenutbildningsnämnden har behandlat ärendet 
2015-09-29, § 53.  

Kommunledningsförvaltningen redogör för ärendet i en tjänsteskrivelse 
2017-01-23.  
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Sammanfattning 
Arbetsmarknads- och vuxenutbildningsnämnden instämmer i att företag och 
det privata näringslivet är viktiga för en hållbar tillväxt i Botkyrka. Nämn-
den gör dock bedömningen att Botkyrka kommun redan idag har insatser 
som kan likställas med den föreslagna studiedagen. Kommunen anordnar 
idag näringslivsdagar och frukostträffar där politiker och anställda är väl-
komna. Besök och riktade inbjudningar till företagare gör att kontakten med 
näringslivet förstärks kontinuerligt. 

Yrkande  
Östen Granberg (SD) yrkar bifall till motionen. 

Propositionsordning  
Ordföranden ställer ordförandeförslaget mot Östen Granbergs (SD)  
bifallsyrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med  
ordförandeförslaget.   
_____   
 
Expedieras till: 
Kommunfullmäktige 

 

 
 
 



   
 

Kommunfullmäktige 

2015-04-28 

 

Motion  

Inför en studiedag inom näringslivet för Botkyrkas 
politiker och tjänstemän 

 
Sverigedemokraterna önskar att se en studiedag för politiker där de kan få träffa företagare i 
kommunen. Under denna dag kan politiker och politiska tjänstemän besöka stora och små 
företag i kommunen för att få en bättre uppfattning om företagens verksamhet samt en 
bättre förståelse för företagarnas vardag. Det bereds en väg för kommunens politiker att 
skapa en dialog med företagare och anställda, vilket kan underlätta för fortsatta kontakter. 
Med en sådan dag kan det i Botkyrka skapas kontakter, som i framtiden kan vara avgörande 
för flera företagare. Kostnaden för projektet är minimal och består egentligen bara av 
marknadsföring eftersom arbetet kring planering inte är så omfattande och kan skötas av 
någon som redan idag har andra sysslor. Företagarnas synpunkter är viktiga för ett bättre 
näringslivsklimat i Botkyrka.  

En studiedag inom näringslivet ger även en möjlighet för både politiker och företagare att 
sätta sig in i hur relationen mellan näringslivet och kommunen fungerar, samt vilken 
vägledning det finns från kommunens sida och hur den kan förbättras. Det är vårt ansvar 
som politiker att lyssna till företagarna och deras anställda. Vi Sverigedemokrater vill göra 
allt vi kan för att skapa de bästa tänkbara förutsättningarna för dessa, så att vi på sikt kan nå 
ett optimalt företagsklimat i Botkyrka kommun. Vår vision är att Botkyrka i framtiden ska 
vara ett mycket attraktivt val för företagare som vill komma hit för att etablera och bygga sin 
verksamhet. Då får inte företagarnas önskemål och synpunkter åsidosättas. 

 

Med hänvisning till ovanstående föreslås fullmäktige besluta: 

Att arbetsmarknads- och vuxenutbildningsnämnden får i uppdrag att införa en studiedag i 
Botkyrka kommun där politikerna och tjänstemännen får chansen att träffa intresserade 
företagare och anställda inom näringslivet. 

 



   
Att ambitionen för denna dag skall vara att så många företag som önskar får besök från 
minst en politiker eller tjänsteman under denna dag. 

 

 

För Sverigedemokraterna Botkyrka 

 

Östen Granberg                                                 Sebastian Lindqvist 

Robert Stenkvist                                                Helén Spaak 
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Referens Mottagare 
Erika Rönnestig  
 
 
 
 
 
 
 

Kommunstyrelsen 
 
 
 
 
 

Motion - Inför en studiedag inom näringslivet för Botkyrkas 
politiker och tjänstemän (SD)  
 
Ärendet  
Östen Granberg (SD), Robert Stenkvist (SD), Sebastian Lindqvist (SD) och 
Helén Spaak (SD) har vid kommunfullmäktiges sammanträde 2015-04-28, § 
79 lämnat en motion: Inför en studiedag inom näringslivet för Botkyrkas  
politiker och tjänstemän. Med en studiedag för politiker och tjänstemän i 
Botkyrka, anser motionärerna att det bereds en väg för kommunens politiker 
att utveckla en dialog med företagare och anställda, samt kontakter som kan 
vara avgörande för flera företag. Utöver det ges politiker och företagare 
möjlighet att få insyn i relationen mellan näringslivet och kommunen, vilket 
typ av vägledning kommunen erbjuder och hur denna kan utvecklas.  
Motionärernas vision är att Botkyrka ska vara ett attraktivt val för företagare 
som vill bygga upp en verksamhet.  
 
Arbetsmarknads- och vuxenutbildningsnämnden har behandlat ärendet 
2015-09-29, § 53.  
 
Sammanfattning 
Arbetsmarknads- och vuxenutbildningsnämnden instämmer i att företag och 
det privata näringslivet är viktiga för en hållbar tillväxt i Botkyrka. Nämn-
den gör dock bedömningen att Botkyrka kommun redan idag har insatser 
som kan likställas med den föreslagna studiedagen. Kommunen anordnar 
idag näringslivsdagar och frukostträffar där politiker och anställda är väl-
komna. Besök och riktade inbjudningar till företagare gör att kontakten med 
näringslivet förstärks kontinuerligt.  
 
 
Jakob Etaat 
Kanslichef  
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§ 53 
Yttrande över motion – Inför en studiedag inom näringsli-
vet för Botkyrkas politiker och tjänstemän (SD) 
(AVUX/2015:58)  
 
Beslut 
Arbetsmarknads- och vuxenutbildningsnämnden anser motionen besvarad. 
 
Sammanfattning 
Arbetsmarknads- och vuxenutbildningsförvaltningen instämmer i moti-
veringen som ligger till grund för förslaget om att införa en studiedag inom 
näringslivet för politiker och tjänstepersoner. Företagarna och det privata 
näringslivet är viktiga för en hållbar tillväxt i Botkyrka kommun. Däremot 
anser vi motionen besvarad eftersom kommunen redan idag har insatser som 
kan likställas med den föreslagna studiedagen. 
 
Redan idag anordnar framför allt kommunens näringslivscenter forum som 
näringslivsdagar med mässa och galamiddag för företagare, samt frukost-
träffar dit företagare, politiker och kommunens anställda är välkomna.  
Dessutom förstärks kontakterna med näringslivet genom kontinuerliga be-
sök och riktade inbjudningar till företagare från många olika verksamheter. 
Arbetsmarknads- och vuxenutbildningsförvaltningen anser därmed att det 
redan finns insatser, som utifrån tillgängliga ekonomiska resurser, fyller det 
syfte som den föreslagna studiedagen skulle fylla. 
 
Arbetsmarknads- och vuxenutbildningsnämnden redogör för ärendet i en 
tjänsteskrivelse 2015-08-26. 
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Referens Mottagare 
Maria Svenn  
 
 
 
 
 
 
 

Arbetsmarknads- och  
vuxenutbildningsnämnden 
 
 
 
 
 

Yttrande över motion – Inför en studiedag inom näringsli-
vet för Botkyrkas politiker och tjänstemän (SD)  
 
Förslag till beslut 
Arbetsmarknads- och vuxenutbildningsnämndens anser motionen besvarad. 
 
Sammanfattning 
Arbetsmarknads- och vuxenutbildningsförvaltningen instämmer i moti-
veringen som ligger till grund för förslaget om att införa en studiedag inom 
näringslivet för politiker och tjänstepersoner. Företagarna och det privata 
näringslivet är viktiga för en hållbar tillväxt i Botkyrka kommun. Däremot 
anser vi motionen besvarad eftersom kommunen redan idag har insatser som 
kan likställas med den föreslagna studiedagen. 
 
Redan idag anordnar framför allt kommunens näringslivscenter forum som 
näringslivsdagar med mässa och galamiddag för företagare, samt frukost-
träffar dit företagare, politiker och kommunens anställda är välkomna.  
Dessutom förstärks kontakterna med näringslivet genom kontinuerliga be-
sök och riktade inbjudningar till företagare från många olika verksamheter. 
Arbetsmarknads- och vuxenutbildningsförvaltningen anser därmed att det 
redan finns insatser, som utifrån tillgängliga ekonomiska resurser, fyller det 
syfte som den föreslagna studiedagen skulle fylla.  

 
Ärendet 
Arbetsmarknads- och vuxenutbildningsnämnden och verksamhetsområde 
näringsliv har den 18 maj 2015 fått i uppdrag av kommunfullmäktige att 
yttra sig över motionen – Inför en studiedag inom näringslivet för Botkyrkas 
politiker och tjänstemän. 
 
Sverigedemokraterna har i motionen till kommunfullmäktige föreslagit att 
arbetsmarknads- och vuxenutbildningsnämnden inför en studiedag i Bot-
kyrka kommun där politiker och tjänstepersoner får möjlighet att träffa före-
tagare och anställda inom näringslivet. Ambitionen för dagen ska vara att så 
många företag som önskar får träffa minst en politiker och en tjänsteperson. 
På så sätt kan relationen mellan kommunen och näringslivet förstärkas och 
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beslutsfattare får en djupare förståelse för Botkyrka företagens verksamhet 
och vardag. 

 
Yttrandet 
För att Botkyrka ska vara en attraktiv etableringsort och ha ett gynnsamt nä-
ringslivsklimat är det viktigt att dialogen och relationen mellan kommunen 
och näringslivet förstärks. Det ska vara lätt att vara företagare i Botkyrka. 
 
Av den anledningen genomför kommunen därför redan idag olika insatser 
för att skapa forum för möten och dialog mellan företagare, privatanställda, 
tjänstepersoner och politiker. Kommunens näringslivscenter genomför kon-
tinuerligt företagsbesök och anordnar näringslivsdagar samt frukostträffar 
dit företagare, politiker och kommunens anställda är inbjudna. Näringslivs-
center för även dialog med samtliga verksamhetsgrenar inom arbetsmark-
nads- och vuxenutbildningsförvaltningen i syfte att stärka möjliga samver-
kansytor kring kontakter med näringslivet. Det pågår för närvarande en kart-
läggning kring behoven av näringslivskontakter för förvaltningens olika 
verksamheter. 
 
Därutöver utvecklar även arbetsmarknads- och vuxenutbildningsförvalt-
ningen sina kontakter med näringslivet. Verksamheten Vägledning och 
Kompetens Botkyrka (VKB) bjuder in och besöker kontinuerligt företag 
med rekryteringsbehov. Vid till exempel praktikplatsanskaffning och ut-
formning av arbetsmarknadsinsatser har verksamheten nära kontakt med fö-
retagare i Botkyrka.  
 
Två gånger per år anordnar VKB en rekryteringsmässa i samverkan med 
Arbetsförmedlingen. Rekryteringsmässan lockade senast 16 företag och en 
total av 600 besökare. Syftet med mässan är att arbetsgivare och arbetssö-
kande möts men även att kommunens anställda ökar sin kunskap om företa-
garnas verklighet och förstärker relationen parterna emellan. 
 
Som motionärerna påpekar är kommunens relation till det privata näringsli-
vet viktigt och vi behöver ständigt bli bättre på att möta företagarnas behov 
och ta tillvara på synpunkter. Inför 2016 kommer förvaltningen att ytterli-
gare utvidga sina åtgärder och insatser riktat mot näringslivets aktörer. 
 
Arbetsmarknads- och vuxenutbildningsförvaltningen anser därför att mot-
ionen är besvarad. 
 
Ärendet har beretts i samråd med verksamhetsområde näringsliv på kom-
munledningsförvaltningen. 
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Jan Strandbacke Andreas Liljenrud 
Förvaltningschef Utvecklingschef 
 
 
 
 
_________ 
Expedieras till 
Kommunfullmäktige 
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§ 35 
Svar på medborgarförslag: Rusta upp vattenkälla vid Adler 
Salvius väg/Önnemovägen (KS/2016:307) 
Beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige:  

1. Kommunfullmäktige anser medborgarförslaget vara besvarat.  
 

Ärendet  
Heléne Dahlin har vid kommunfullmäktiges sammanträde 2016-05-26, § 
126 lämnat ett medborgarförslag: Rusta upp vattenkälla vid Adler Salvius 
väg/Önnemovägen. Förslagsställaren har noterat att det är smutsigt, sumpigt 
och igengrott vid vattenkällan/ån som rinner ut i Tullingesjön, belägen vid 
koloniområdet som ligger vid Adler Salvius väg/Önnemovägen. Eftersom 
området är väldigt trevligt tror förslagsställaren att platsen skulle nyttjas mer 
om området röjdes upp och vattnet flöt på bättre.  

Tekniska nämnden har behandlat ärendet 2016-12-12, § 111.  

Miljö- och hälsoskyddsnämnden har behandlat ärendet 2016-09-26, § 40. 
 
Kommunledningsförvaltningen redogör för ärendet i en tjänsteskrivelse 
2016-01-26.  

Motivering  
Vi i den politiska kommunledningen vill först och främst tacka dig som för-
slagsställare för att du lämnat ett medborgarförslag och för att du är aktiv i 
utvecklingen av kommunen och vårt samhälle. Vi arbetar mycket med med-
borgarinflytande i olika former: genom demokratiberedningen, medborgar-
dialoger, dialogforum, områdesutvecklare med mera. Men en av de viktig-
aste källorna till förslag och idéer är Botkyrkaborna själva! Att enskilda per-
soner i Botkyrka kan komma med förslag på förändringar och förbättringar 
är en viktig del av vår lokala demokrati. 
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Vi delar medborgarens uppfattning att området bör städas upp. Däremot bör 
en vara försiktiga med att gallra och ta bort träd och annan vegetation, då 
detta riskerar att påverka luftfuktighet och skyddsvärd vegetation.  

Avslutningsvis vill vi understryka att det inte rör sig om en kallkälla, vilket 
är lätt att få intryck av i medborgarförslaget. Det rör sig om dagvatten (till 
exempel regnvatten, smältvatten med mera från gatubrunnar) som  
rinner fram. Vattnet är alltså inte lämpligt att dricka. Med detta anses med-
borgarförslaget som besvarat.  
_____  
 
Expedieras till: 
Kommunfullmäktige 

 
 
 



Medborgarförslag- Rusta upp vattenkälla vid Adler Salvius/Önnemovägen- 
publicering 
 
Namn: Heléne Dahlin    

Förslag: Vid koloniområdet som ligger vid Adler Salvius/Önnemovägen kommer en vattenkälla/å upp som sen rinner ut i 
Tullingesjön. Från det ställe där den kommer upp ur marken och fram till bron över vid Gårdsvägen är det 
väldigt igengrott och sumpigt, skulle vara fantastiskt trevligt om det kunde röjas upp och gallras ur på båda 
sidor eftersom området är väldigt, väldigt mysigt och lummigt och som jag får känslan av skulle utnyttjas av fler 
om vattnet flöt på bättre och det inte låg så mycket skräp i vattnet.  
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Referens Mottagare 
Erika Rönnestig  
 
 
 
 
 
 
 

Kommunstyrelsen  
 
 
 
 
 

Medborgarförslag: Rusta upp vattenkälla vid Adler Salvius 
väg/Önnemovägen  
 
Ärendet  
Heléne Dahlin har vid kommunfullmäktiges sammanträde 2016-05-26, § 
126 lämnat ett medborgarförslag: Rusta upp vattenkälla vid Adler Salvius 
väg/Önnemovägen. Förslagsställaren har noterat att det är smutsigt, sumpigt 
och igengrott vid vattenkällan/ån som rinner ut i Tullingesjön,  
belägen vid koloniområdet som ligger vid Adler Salvius väg/Önnemovägen.  
Eftersom området är väldigt trevligt tror förslagsställaren att platsen skulle 
nyttjas mer om området röjdes upp och vattnet flöt på bättre.  
 
Tekniska nämnden har behandlat ärendet 2016-12-12, § 111.  
 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden har behandlat ärendet 2016-09-26, § 40.  

 
Sammanfattning 
Tekniska nämnden anser medborgarförslaget vara besvarat. Området som 
förslaget avser har ett stort natur- och rekreationsvärde. Området bör städas, 
men en större del av vegetationen bör inte tas bort. Nämnden understryker 
att det inte rör sig om en kallkälla utan dagvatten.   
 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden anser medborgarförslaget vara besvarad. 
Bäckravinen är viktig för dagvattenhanteringen i området och har höga na-
turvärden. Ravinen är exempelvis utpekad i kommunens naturvårdsprogram 
och är klassad som nyckelbiotop av Skogsstyrelsen. Nämnden stödjer för-
slaget om att städa upp i området. Att ta bort träd eller annan vegetation bör 
ske med försiktighet då det finns risk att det kan påverka den viktiga luftfuk-
tigheten och skyddsvärd vegetation.  
 
 
Jakob Etaat 
Kanslichef  
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§ 111 
Yttrande över medborgarförslag - Rusta upp vattenkälla vid 
Adler Salvius/Önnemovägen (TEF/2016:103) 

 
Beslut 
Tekniska nämndens förslag till kommunfullmäktige: 
 
Medborgarförslaget anses besvarat.     
 
Ärendet 
Tekniska nämnden har fått i uppdrag att yttra sig över ett medborgarförslag av Heléne Dah-
lin om att rusta upp en vattenkälla vid Adler Salvius väg/Önnemovägen. Förslaget inkom 
till Botkyrka kommun 2016-04-18 och till tekniska förvaltningen 2016-06-13.  
 
Ärendet har remitterats till tekniska nämnden och miljö- och hälsoskyddsnämnden för ytt-
rande. Beslut i ärendet fattas av kommunfullmäktige. 
 
Yttrande 
Det område som det här medborgarförslaget handlar om har ett stort natur- 
och rekreationsvärde. Tekniska förvaltningen anser att det är bra om områ-
det städas upp, men är tveksam till att ta bort någon större del av  
vegetationen.   
 
Förvaltningen vill också poängtera att det inte rör sig om en kallkälla utan 
om dagvatten som rinner fram, samt att området har ett har ett stort natur-
värde och värde för rekreation. 
 
 __________ 
 
Expedieras till 
Olov Lindquist 
Kommunfullmäktige 
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Referens Mottagare 
Olov Lindquist  
 
 
 
 
 
 
 

Tekniska nämnden 
 
 
 
 
 

Medborgarförslag - Rusta upp vattenkälla vid Adler Salvius 
väg/Önnemovägen   
 
Förslag till beslut 
Tekniska nämndens förslag till kommunfullmäktige: 
 
Medborgarförslaget anses besvarat.     
 
Ärendet 
Tekniska nämnden har fått i uppdrag att yttra sig över ett medborgarförslag 
av Heléne Dahlin om att rusta upp en vattenkälla vid Adler Salvius 
väg/Önnemovägen. Förslaget inkom till Botkyrka kommun 2016-04-18 och 
till tekniska förvaltningen 2016-06-13.  
 
Ärendet har remitterats till tekniska nämnden och miljö- och hälsoskydds-
nämnden för yttrande. Beslut i ärendet fattas av kommunfullmäktige. 
 
Yttrande 
Det område som det här medborgarförslaget handlar om har ett stort natur- 
och rekreationsvärde. Tekniska förvaltningen anser att det är bra om områ-
det städas upp, men är tveksam till att ta bort någon större del av  
vegetationen.   
 
Förvaltningen vill också poängtera att det inte rör sig om en kallkälla utan 
om dagvatten som rinner fram, samt att området har ett har ett stort natur-
värde och värde för rekreation. 
 
 
 
Åsa Engwall Lars Lönnkvist  
t f förvaltningschef t f VA-chef 
 
 
 
 



Sign 

 
 

Beslutsexpediering 
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§ 40      
Uppdrag för miljö- och hälsoskyddsnämnden att besvara 
medborgarförslag - Rusta upp vattenkälla vid Adler 
Salvius/Önnemovägen  
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden anser att medborgarförslaget är besvarat och 
betonar att stor försiktighet ska visas till områdets naturvärden om träd eller 
vegetation tas bort. 
 
Sammanfattning 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden har av kommunfullmäktige fått i uppdrag att 
yttra sig över ett medborgarförslag gällande upprustning av en vattenkälla/å 
som ligger vid koloniområdet intill Gårdsbäcken i Tullinge som upplevs som 
skräpigt och svåråtkomligt. Det rör sig inte om någon kallkälla utan dagvat-
ten. Bäckravinen är viktig för dagvattenhanteringen i området och har höga 
naturvärden. Ravinen är bl.a. utpekad i kommunens naturvårdsprogram, na-
turvärdesområde klass 3, och är klassat som nyckelbiotop av Skogsstyrelsen. 
Miljöenheten ställer sig bakom förslaget att städa området från skräp. Däre-
mot bör man vara försiktig om träd eller annan vegetation ska tas bort, då det 
dels finns risk att man då påverkar den viktiga luftfuktigheten, och dels för 
risken att påverka skyddsvärd vegetation. Även förekomsten av död ved är 
viktig för bl.a. svampar och insekter. Kontakt bör tas med kommunbiolog in-
nan eventuella åtgärder. 
 
 
 
 
 
 
 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden 
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Referens Mottagare 
Dan Arvidsson  
 
 
 
 
 
 
 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden 
 
 
 
 
 

Uppdrag för miljö- och hälsoskyddsnämnden att besvara 
medborgarförslag - Rusta upp vattenkälla vid Adler 
Salvius/Önnemovägen  
 
Förslag till beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden anser att medborgarförslaget är besvarat 
och betonar att stor försiktighet ska visas till områdets naturvärden om träd 
eller vegetation tas bort. 
 
Sammanfattning 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden har av kommunfullmäktige fått i uppdrag 
att yttra sig över ett medborgarförslag gällande upprustning av en vatten-
källa/å som ligger vid koloniområdet intill Gårdsbäcken i Tullinge som upp-
levs som skräpigt och svåråtkomligt. Det rör sig inte om någon kallkälla 
utan dagvatten. Bäckravinen är viktig för dagvattenhanteringen i området 
och har höga naturvärden. Ravinen är bl.a. utpekad i kommunens natur-
vårdsprogram, naturvärdesområde klass 3, och är klassat som nyckelbiotop 
av Skogsstyrelsen. Miljöenheten ställer sig bakom förslaget att städa områ-
det från skräp. Däremot bör man vara försiktig om träd eller annan vegetat-
ion ska tas bort, då det dels finns risk att man då påverkar den viktiga luft-
fuktigheten, och dels för risken att påverka skyddsvärd vegetation. Även fö-
rekomsten av död ved är viktig för bl.a. svampar och insekter. Kontakt bör 
tas med kommunbiolog innan eventuella åtgärder. 
 
 
Beskrivning 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden har av kommunfullmäktige fått i uppdrag 
att yttra sig över ett medborgarförslag gällande upprustning av en vatten-
källa/å som ligger vid koloniområdet intill Gårdsbäcken i Tullinge. För-
slagsställaren skriver: Vid koloniområdet som ligger vid Adler Salvius-
väg/Önnemovägen kommer en vattenkälla/å upp som sedan rinner ut i Tull-
ingesjön. Från det ställe där den kommer upp ur marken och fram till bron 
över Gårdsvägen är det väldigt igengrott och sumpigt, skulle vara fantas-
tiskt trevligt om det kunde röjas upp och gallras ut på båda sidor eftersom 
området är väldigt, väldigt mysigt och lummig och som jag får känslan av 
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skulle utnyttjas av fler om vattnet flöt på bättre och det inte låg så mycket 
skräp i vattnet. 
 
Miljöenheten kan efter besök på platsen konstatera att det inte rör sig om en 
kallkälla utan om dagvatten som rinner fram, för att sedan rinna vidare till 
Gårdsbäcken som så småningom mynna i Tullingesjön. Området ligger på 
kommunal mark och har stort naturvärde och värde för rekreation. Gårds-
bäcken vidgas och bildar en damm uppströms Gårdsvägen som är viktig för 
dagvattenhanteringen i området. Vattnet bromsas här upp och näringsämnen 
och andra föroreningar tillåts sedimentera, vilket innebär att dammen har en 
renande effekt på dagvattnet. Bäckravinen har höga naturvärden och är mar-
kerat i kommunens naturvårdsprogram som naturvärdesområde klass 3, lo-
kalt värde. Den är också klassad som nyckelbiotop av Skogsstyrelsen. Ett av 
kriterierna är en hög och jämn luftfuktighet som är viktig för områdets arts-
ammansättning. Förekomsten av död ved är viktig för bl.a. svampar och in-
sekter.  
 
Miljöenheten ställer sig bakom förslaget att städa området från skräp. Där-
emot bör man vara försiktig om träd eller annan vegetation ska tas bort, då 
det dels finns risk att man då påverkar den viktiga luftfuktigheten, och dels 
att det blir en direkt negativ påverkan på den skyddsvärda floran. Kontakt 
bör tas med kommunbiolog innan eventuella åtgärder. 
 
 
Inga-Lill Segnestam 
Förvaltningschef Ingrid Molander 
 Miljöchef 
 
_________ 
Expedieras till 
Tekniska nämnden 
Samhällsbyggnadsnämnden 
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Anmälningsärenden 
 
Följande ärenden anmäls till kommunfullmäktige: 
 
Svar på medborgarförslag 
 
Iordningsställ en gångväg vid Strandvägen, KS/2016:188 
Beslut: besvarat 
 
Förslag om säker skolväg – Mellanbergsvägen 14-24 och delar av Nibble-
backen, KS/2016:250 
Beslut: besvarat 
 
Förslag om farthinder vägsträckan Murgrönvägen 29-37, KS/2016:260 
Beslut: avslag 
 
Bygg ett cykelgarage i närheten av Tullinge station, KS/2016:396 
Beslut: besvarat 
 
 
 

  









Medborgarförslag – Förslag om att en gångväg iordningställs vid Strandvägen utmed sjön 
Uttran - publicering 

Namn: Sven-Olof Blanch  

Förslag: Föreslår att en gångväg iordningställs vid Strandvägen utmed sjön Uttran.  

Motivering: För närvarande finns ingen trottoar där, varför gående måste  
gå på körbanan.   











Medborgaförslag- Förslag om säker skolväg- Mellanbergsvägen 14- 
24- och delar av Nibblebacken- publicering 
 
 
Säker skolväg för Barnen som bor på Mellanbergsvägen 14-24 och delar av Nibblebacken . 
 
Som det ser ut idag så har inte barnen som bor på Mellanbergsvägen 14-24 och delar av 
Nibblebacken någon trafiksäker väg att gå till skolan. 
Det finns ingen trottoar på Mellanbergsvägen och inte heller på Nibblebacken. Trottoar finns endast till 
där Oxelvägen börjar.  
 
Många av dessa barn går på Parkhemsskolan. Om de ska gå dit behöver de antingen ta 
Mellanbergsvägen till Häggvägen ner till Oxelvägen. På Mellanbergsvägen finns det ingen trottoar och 
inte heller på Häggvägen. Häggvägen är dessutom väldigt krokig och ofta är det skymd sikt för billister 
även om de kör väldigt sakta.  
Den andra vägen de kan välja är Nibblebacken. Här kan bilarna köra fort och det finns heller ingen 
trottoar hela vägen ner till Oxelvägen. Det går heller inte säkert att gå över Nibblebacken för att 
komma till den sidan där trottoaren finns i korsningen Nibblebacken / Oxelbacken. 
 
Det känns tråkigt att det inte finns en säker väg för barnen att gå då de gärna vill kunna gå / Cykla till 
skolan på ett säkert sätt och att vi föräldrar ska kunna känna oss komfortabla. 
 
Mitt förslag är att man bygger en trottoar på Nibblebacken där det saknas och ett övergångsställe på 
lämplig plats så att det blir säkert för barnen att gå över. Gärna också ett farthinder då bilarna kan 
komma i hög fart på denna väg. 
 
Tack på förhand. 
 
Mvh 
 
 









 
 
Medborgaförslag- Förslag om farthinder vägsträckan 
Murgrönvägen 29-37- publicering 
 
 
Namn: Makram Ben Dharir  

Förslag: Farthinder i bostadsområde med många barn och husdjur. Farthinder för gröna gången och murgrönsvägen, 
specifikt för att sänka hastigheten innan korsningen utanför gröna gången 4.  
 
Vid renovering av vägsträckan murgrönsvägen 29-37  kan området i samma arbetstillfällen anpassas. Ärendet 
angående vägsträckan murgrönsvägen 29-37 är felanmält.  

Motivering: Farthinder i bostadsområde med många barn och husdjur.  
 
Murgrönsvägen och gröna gången används flitigt i höga farter för att åka igenom till diverse andra platser, det 
kan vara boende längre in eller någon som söker en genväg ut till de större vägarna. I många fall är det också i 
allmänhet människor som inte respekterar hastighetsgränser och barn/bostadsområde. Och som en av 
barnfamiljerna i området är det mycket obehagligt att låta barnen vistas ute när de ständigt bryter mot 
hastighetsgränserna och i vissa fall väldigt aggressivt.  
 
Flera av bostäderna här är relativt nybyggda (2013+) och i alla dessa bor barnfamiljer. Kommunen har inte 
hängt med i utvecklingen och området/genomfarterna behöver åtgärdas och anpassas för barnfamiljer med 
barn som ofta är ute och leker. Vi värnar dessutom om våra husdjur och vilddjur för en säker utemiljö.  
 
Vid ett tillfälle i vintras så skadades ett rådjur av en bilist, lyckligtvis utan att mista livet.  
 
Vid flera tillfällen på vintern är korsningen gröna gången och Murgrönsvägen rena drift-kurvan. Jag har till och 
med bevittnat en postbil "drifta" förbi.  
 
Slutligen, det är många barnfamiljer i området och jag vet att önskemål om farthinder för detta område har 
lyfts fram tidigare. Det är dags att bygga farthinder så att man kan känna sig trygg med barnen  ute i ett 
tättbebyggt bostadsområde!  

 







 
Medborgarförslag- Bygg ett cykelgarage i närheten av Tullinge 
station/Tullinge- publicering  
 
Namn: Oskar Forsberg  

Förslag: Bygga cykelgarage i Tullinge.  
 
Jag föreslår att kommunen bygger ett cykelgarage för mellan 100-200 cyklar i närheten av Tullinge 
station/Tullinge Centrum. Cykelgaraget bör placeras med korta avstånd till främst stationen då personer kan 
cykla för att sedan byta till kollektivtrafik. Garaget bör ligga lättillgängligt för cyklister från cykelbanor.  
 
Cykelgaraget måste utformas så att det är stöldsäkert (gärna med övervakningskamera och lås), detta är en 
viktig faktor, och garaget bör inte vara öppet för alla, utan kräva någont form av inpasseringskort eller liknande 
(som kan hämtas vid medborgarkontoret). Det bör finns plats för lastcyklar och extra breda cyklar. Det bör 
även finnas lättare reparationsmöjligheter samt luftpump i garaget.  
 
Cykelgaraget skulle kunna finansieras/underhållas genom att alla brukare betalar en månadsavgift för att 
använda. Hur hög avgiften ska vara kan utredas, men bör inte vara så hög att den avskräcker cyklister från att 
använda garaget.  

Motivering: Genom att bygga ett cykelgarage blir det mer attraktivt att cykla, eftersom man kan vara mer trygg med att 
den inte blir stulen. Cykelstölder är mycket vanligt i Tullinge, och det är avskräckande för de som cyklar till 
tåget idag. Genom att fler cyklar så skulle det också bli mindre trängsel vid infartsparkeringarna som idag blir 
fyllda snabbt.  
 
Att få fler att cykla är helt i linje med kommunens planer för klimatet. Om färre väljer att ta bilen så minskar 
utsläppen i kommunen, och även luften blir hälsosammare då det blir mindre avgaser. Om cykeln kan användas 
för att locka fler att ta kollektivtrafik är det väldigt positivt, eftersom även det gynnar miljön.  
 
Dagens cykelparkeringar i centrala Tullinge är för få och för osäkra för att de ska vara attraktiva för många. Om 
man har en dyrare cykel vågar många inte ställa den vid stationen pga stöldrisk.  
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Avsägelser och fyllnadsval (KS/2016:25) 
 
Följande avsägelser har inkommit: 
 
Benny Ferdinandsson (L), ledamot i samhällsbyggnadsnämnden 
 
Birgit Hellgren (L), ledamot i miljö- och hälsoskyddsnämnden 
 
Ulrika Ekengren (SD), ledamot i vård- och omsorgsnämnden 
 
Lars Holmberg (SD), ersättare i vård- och omsorgsnämnden 
 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beviljar avsägelserna. 
 
 
Kommunfullmäktige förrättar följande fyllnadsval: 
 
SAMHÄLLSBYGGNADSNÄMNDEN t o m 2018-12-31 
Ledamot efter Benny Ferdinandsson (L) 
 
Birgit Hellgren (L) 
 
MILJÖ- OCH HÄLSOSKYDDSNÄMNDEN t o m 2018-12-31 
Ledamot efter Birgit Hellgren (L) 
 
Andreas Froby (L) 
 
VÅRD- OCH OMSORGSNÄMNDEN t o m 2018-12-31 
Ledamot efter Ulrika Ekengren (SD) 
 
Johan Holmberg (SD) 
 

  



BOTKYRKA KOMMUN ORDFÖRANDEFÖRSLAG  2[3] 
Kommunfullmäktige  

 2017-02-23 Dnr KS/2016:25   
 

VÅRD- OCH OMSORGSNÄMNDEN t o m 2018-12-31 
Ersättare efter Lars Holmberg (SD) 
 
Lars Holmberg (SD) 
 
 
Kommunfullmäktige bordlägger följande val: 

 
SÖDERTÖRNS TINGSRÄTT t o m 2019-12-31 
Nämndeman efter Rita Seropian (MP) 
 
SÖDERTÖRNS ENERGI AB t o m 2019-06-30 
Suppleant efter Mattias Gökinan (S) 
 
SÖDERTÖRNS TINGSRÄTT t o m 2019-12-31 
Nämndeman efter Maria Esteman (C) 
 
KOMMUNFÖRBUNDET STOCKHOLMS LÄN t o m 2018-12-31 
Ledamot efter Dan Gahnström (MP) 
 
DIALOGFORUM HALLUNDA-NORSBORG t o m 2018-12-31 
Ledamot efter Firel Danho (S) 
 
AB BOTKYRKABYGGEN t o m 2019-06-30 
Suppleant efter Mikael Widercrantz (TUP) 
 
AB ALFÅGELN t o m 2019-06-30 
Suppleant efter Mikael Widercrantz (TUP) 
 
BOTKYRKABYGGEN HOLDING AB t o m 2019-06-30 
Suppleant efter Mikael Widercrantz (TUP) 
 
FÖRBANDET 2 AB t o m 2019-06-30 
Suppleant efter Mikael Widercrantz (TUP) 
 
SÖDERTÖRNS TINGSRÄTT t o m 2019-12-31 
Nämndeman efter Marianne Gärling (TUP) 
 
DIALOGFORUM FITTJA t o m 2018-12-31 
Ledamot efter Carl Widercrantz (TUP) 
 
ARBETSMARKNADS- OCH VUXENUTBILDNINGSNÄMNDEN t o m 
2018-12-31 
Ledamot efter Stefan Leiding (S) 
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UTBILDNINGSNÄMNDEN t o m 2018-12-31 
Ledamot efter Olle Westberg (S) 
 



 

 
 

 

 

 

Interpellation 

2017-02-23 

 

 

Till kommunstyrelsens ordförande angående boendesituationen för nyanlända  

Botkyrka kommun har under lång tid varit öppen för att ta emot flyktingar från andra länder. 
Detta har fungerat väl. Det har varit en jämn ström av människor som sökt sig till oss. Under 
de senast åren har inflyttningen varit väsentligt större än tidigare. Detta ställer större krav på 
kommunens möjligheter att klara av denna ökning. Idag försöker vi åtgärda detta med ett 
ökat byggande, vilket är en lång process. Vidare upplåter vi andra ytor, som är kommunens, 
som kan användas som tillfälliga boenden. 

Tyvärr sker den största inflyttningen genom att släktingar och vänner ställer upp och man 
hoppas att tiden skall lösa problemet. Nu vet vi att det råder stor trångboddhet i olika delar 
av kommunen och många ser inte någon lösning på sina bostadsproblem. 

En annan lösning kan vara att underlätta för de av oss som har utrymme i villor och 
lägenheter och har möjlighet att hyra ut till de som just nu har besvärligt. Denna uthyrning är 
av tillfällig karaktär men skulle vara till gagn för våra nyinflyttade.  

För att uppmuntra till detta måste kommunen ta ett större ansvar. Jag är övertygad att fler 
familjer i vår kommun skulle hjälpa till om kommunen tog ett större ansvar. 

Detta kunde exempelvis ske genom att: 

• Välja ut lämpliga flyktingar att bo hos Botkyrkabor. 
• Låta intresserade som vill hyra ut anmäla sig till ansvarig i kommunen. 
• Låta ansvarig välja ut lämpliga bostäder hos intresserade. 
• Komma överens om lämplig hyra. 



Detta är bara några förslag på vad kommunen borde ansvara för. 

Mot bakgrund av ovanstående skulle jag vilja ställa följande frågor till kommunstyrelsens 
ordförande: 

1. Hur tänker kommunen agera för att underlätta boendesituationen i Botkyrka för 
nyanlända? 

2.  Är ovanstående förslag något majoriteten diskuterar? 

3. Om svaret på fråga 2 är ja, i så fall när blir det någon lösning? 

 

Stig Bjernerup (L) 



INTERPELLATION 
Kommunfullmäktige 

2017-02-23 
 
Till folkhälsokommitténs ordförande, Olle Westberg (S). 
 
Rökfria zoner i det allmänna utrymmet 
 
Under 2011 lade vi en motion till kommunfullmäktige om att upprätta rökfria zoner i 
det allmänna utrymmet. Vi ville att kommunen skulle ge berörda förvaltningar i 
uppdrag att undersöka vilka platser i kommunen som skulle kunna vara aktuella som 
rökfria zoner. 
 
Motionen fick stöd i såväl folkhälsokommittén som socialnämnden, där man delade 
uppfattningen om betydelsen av rökfria miljöer, framförallt runt barn och unga. 
Kommunfullmäktige beslutade under 2012 att bifalla motionen. 
 
Socialförvaltningens yttrande beskrev bland annat att passiv rökning behöver minskas 
samt att rökfria miljöer bidrar till minskad tobakskonsumtion och att rökning bidrar till 
ohälsa och hälsoskillnader i Sverige. 
 
”Folkhälsomyndigheten fick 2012 i uppdrag att utreda och analysera möjliga framtida 
rökfria miljöer på allmänna platser där passiv rökning förekommer och i synnerhet där 
barn vistas. Deras slutsats var att det finns goda skäl att som en del i ett samlat 
tobaksförebyggande arbete lagstifta om rökfria allmänna platser utomhus. Det bedöms 
finnas skäl till det när det gäller entréer till byggnader som allmänheten har tillträde 
till, platser där allmänheten väntar på kollektivtrafik, uteserveringar, lekplatser, 
sportanläggningar och arenor utomhus.” (Gabriel Wikström, DN Debatt 18/2-2015). 
 
I motionen framgår det att vi gärna skulle se att man införde ett rökförbud exempelvis 
utanför entréer till kommunala byggnader och verksamheter, såsom bibliotek, 
medborgarkontor, idrottsanläggningar o.s.v. - så att barn och icke-rökare slipper andas 
in tobaksrök när de till exempel ska idrotta eller låna en bok.  
 
Olika platser kräver olika lösningar, men vi tänkte oss att man förslagsvis, på en del 
platser skulle kunna måla vita markeringar i marken, som är vanligt vid t.ex. 
vårdcentraler och sjukhus. Gemensamt för samtliga platser borde dock vara någon form 
av enklare skylt i ögonhöjd invid entrén med ”rökning förbjuden” samt i de fall 
kommunen håller med askkoppar, att de placeras ett antal meter bort ifrån entrén med 
någon lämplig skylt av typen ”fimpa här”. 
 
”Det finns många människor som i dag upplever rökning på allmänna platser som ett 
besvär. Vi vill därför se över om det kan vara bra att förbjuda rökning på andra ställen 
där människor förväntas passera och samlas, som vid entréer och busshållplatser.” 
(Aftonbladet 21/5-2011, refererar Miljöpartiets kongressbeslut i frågan). 
 

 
Sid 1 (2) 



Anledningen till att vi ställer denna interpellation är vi inte kan se att rökfria zoner har 
införts, att det saknas skyltning, att det fortfarande står askkoppar invid entréer etc. 
 
Med anledning av ovanstående vill jag fråga folkhälsokommitténs ordförande:  
 
1. Har de berörda förvaltningarna färdigställt sina 

rapporter/undersökningar/inventeringar gällande utredningsuppdraget kring vilka 
platser som är lämpliga som rökfria zoner? 

2. Har arbetet påbörjats med att införa rökfria zoner på dessa (ovan) platserna? 
3. När kan arbetet anses vara utfört? 
4. Har förvaltningarna gått ut med information till personal i kommunen om 

kommunfullmäktiges beslut om rökfria zoner? 
 
 

Jimmy Baker (M) 
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Nya medborgarförslag 
 
Beslut 
Följande medborgarförslag tas emot för beslut: 
 
Sätt upp trafikljus i korsningen Huddingevägen/Flottiljvägen, KS/2016:862 
Överlåts till samhällsbyggnadsnämnden för beslut. 
 
Fler papperskorgar i Tullinge villastad/Trädgårdsstad, KS/2016:870 
Överlåts till samhällsbyggnadsnämnden för beslut.  
 
Belysning till lekparkerna i Norsborg, KS/2017:17 
Överlåts till samhällsbyggnadsnämnden för beslut. 
 
Farthinder på Segersjövägen i Uttran, KS/2017:39 
Överlåts till samhällsbyggnadsnämnden för beslut. 
 
Anlägg trottoar och gångväg på Strandvägen i Uttran, KS/2017:40 
Överlåts till samhällsbyggnadsnämnden för beslut. 
 
Bygg en läktare i Tullingehallen, KS/2017:43 
Överlåts till kultur- och fritidsnämnden för beslut.  
 
 
Ärendet 
Kommunfullmäktige bestämmer vilket politiskt organ som ska besluta om 
medborgarförslag. Enligt fullmäktiges arbetsordning får fullmäktige över-
låta till en nämnd att slutligt besluta i ett ärende som har väckts genom 
medborgarförslag. 

  



Medborgarförslag- Sätt upp trafikljus i korsningen Huddingevägen/Flottiljvägen- publicering  

Namn: Caroline  

Förslag: Sätt upp mer trafikljus i korsningen Huddingevägen/Flottiljvägen.  

Motivering: Att köra ut på Huddingevägen från Flottiljvägen är ofta en mardröm. Särskilt att svänga vänster mot Tumba 
känns mycket obehagligt. Om det fanns trafikljus som talar om när man får och inte får svänga ut skulle det 
motverka den stressande känslan att man måste skynda sig ut i en lucka. Trafikljus före tunneln skulle 
dessutom motverka blockering i den trånga tunneln där enbart ett fordon i taget kan passera.  

 



Medborgarförslag- Fler papperskorgar i Tullinge villastad/Trädgårdsstad- publicering 
 
 
Namn: Susanne Johansson Quddus  

Förslag: Fler papperskorgar i Tullinge villastad och Trädgårdsstad behövs.  
I området mellan Tullinge gymnasium och Katrinebergsvägen finns det endast papperskorgar vid vissa 
busshållplatser och inne på skolgården vid Trädgårdsstads skolan. Förslag på platser där det behövs 
papperskorgar:  
- I korsningen Dymmelkärrsvägen- Blickavägen  
- I korsningen Vrånvägen - Nejlikevägen  
- I korsningen Bokvägen - Vallmovägen  

Motivering: Med fler papperskorgar i Tullinges villastad och Trädgårdsstad skulle betyda mindre hundbajs på/vid trottoarer 
och gångvägar.  

 



Medborgarförslag- Belysning till lekparkerna i Norsborg- publicering  

Namn: Taina Mattila  

Förslag: Belysning till lekparkerna i Norsborg. Blev väldigt häpen när jag konstaterade att de flesta lekparkerna saknar 
belysning.  

Motivering: Vill kunna gå ut och gunga med mina barnbarn även på vintern när det blir mörkt tidigt. Finns bara en upplyst 
lekpark i närheten av Borgskolan. Konstigt tycker jag  

 



Medborgarförslag- Farthinder på Segersjövägen i Uttran / publicering 
 
 
Namn: Mika Sippala  

Förslag: Hej.  
Det behövs verkligen en eller flera farthinder på segersjövägen i Uttran, speciellt mellan segersjövägen 21-27.  
Det kan genomföras genom att bygga ett par tydliga farthinder i anslutning till övergångsställena med synliga 
vägmärken.  

Motivering: Det är alldeles för många bilister som kör för fort här och uppmärksammar inte dem två övergångsställena som 
finns mellan segersjöväsen 21-27.  
Flera av oss som bor här bl a barnfamiljer och pensionärer har varit många gånger nära att bli påkörda av bilar 
och sl-bussar.  

 

 



Medborgarförslag- Anlägg trottoar och gångväg på Strandvägen i Uttran/publicering 
 
Namn: Therese Sandolf  

Förslag: Anlägg trottoar/gångväg längs Strandvägen  
Uttran från dess början vid Vattravägen.  
Två alternativ antingen gångväg längs med sjön utmed den gala bryggan, där det idag är en upptrampad stenig 
svårframkomlig stig. Alternativt göra en trottoar/cykelväg längs med vägen.  

Motivering: Stor inflyttning i Uttran. Många barnfamiljer bor i området. Vägen erbjuder idag stora risker för gående och 
även cyklister. Dolda kurvor och avsaknad av trottoar gör att man som gående väljer att gå på fel sida av 
vägen, för att minska risken för att i en dold kurva komma ivägen för trafiken.  
Trots hastigheten 30 km är angiven så kör merparten av bilisterna väldigt mkt fortare. Inte sällan dubbla 
hastigheten- detta ökar såklart riskerna för gångare o cyklister, tänker framförallt på alla barn ungdomar som 
skall ta sig till skolan.  
 
Idag är det så farlig väg att föräldrar inte låter sina barn gå till busshållplats- skola utan istället skjutsar i bil 
vilket ju är negativt ur många perspektiv.  

 



Medborgarförslag- Bygg en läktare i Tullingehallen- publicering 

Namn: Christian Eriksson    

Förslag: Tullingehallen saknar en fungerande läktare som klarar av den mängd publik som regelbundet är i hallen under FBI 
Tullinges hemmamatcher. För att förbättra situationen skulle en läktare kunna byggas ut och upp på taket över 
kafeteridelen m.m.  
 
Träräcket skulle dessutom kunna bytas ut mot ett i plexiglas så att all publik får ett bra synfält.  
 
Dessa är billiggare åtgärder än att fullständigt bygga ut Tullingehallen, vilket i och för sig skulle vara välkommet.  

Motivering: FBI Tullinges A-lag samt alla edra lag har väldigt mycket publik som inte får plats. Nuvarande räcke är dessutom 
under all kritik då det hindra synfältet mot planen. Det är inget snack om att en ordentlig läktare behövs.  
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